
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 5245, 5309
2. Άδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Κ. Μητσοτάκη, σελ.

5274
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το Δηµοτικό Σχολείο Πάρου και το 1ο Γενικό Λύ-
κειο Αλεξανδρούπολης, σελ. 5301, 5307, 5309

4. Ανακοινώνεται επιστολή του Βουλευτή κ. Α. Λαφαζάνη
µε την οποία γνωστοποιεί την παραίτησή του  από το Βου-
λευτικό Αξίωµα, σελ. 5275 - 5277

5. Ανακοινώνεται επιστολή της Βουλευτή κ. Μ. Τσόκλη µε
την οποία γνωστοποιεί την παραίτησή της  από το Βουλευ-
τικό Αξίωµα, σελ. 5275, 5278

6. Ανακοινώνεται ότι ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αντώνιος Σαµαράς, µε επι-
στολές που απέστειλε προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φί-
λιππο Πετσάλνικο, γνωστοποιεί ότι οι Βουλευτές κ.κ.
Βόζεµπεργκ Ε., Σταµάτης Δ., Βλάχος Γ., Κουντουρά Ε., Γιαν-
νάκης Μ., Τζίµας Μ., Ιατρίδη Τ., Δερµεντζόπουλος Α., Μαρ-
κόπουλος Κ., Κεφαλλογιάννης Ε., Γκιουλέκας Κ., Τζηκα-
λάγιας Ζ., Ζώης Χ., Γαληνός Σ., Μελάς Π., Λεονταρίδης Θ.,
Καριπίδης Α., Κόλλια-Τσαρουχά Μ., Βαγιωνάς Γ., Καρασµά-
νης Γ. και Παπασιώζος Κ., τίθενται από σήµερα εκτός της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας, σελ.
5275, 5579 - 5299

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 5245 - 5247
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

5247 - 5271
3. Ανακοίνωση του δελτίου αναφορών και ερωτήσεων της

Τρίτης 14 Φεβρουαρίου 2012, σελ. 5272
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων: 
α) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,

σχετικά µε την εγκατάσταση πλευρικών σταθµών διοδίων στο
Λογκανίκο Λακωνίας, σελ. 5273

β) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την επιβολή
ειδικού τέλους ηλεκτροδοτούµενων δοµηµένων επιφανειών
σε κατόχους δηµοσίων κτηµάτων στην πόλη της Καβάλας,
σελ. 5300

γ) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε την αδειοδό-
τηση των καταστηµάτων ιδιοκτησίας αλλοδαπών στο κέντρο
της Αθήνας, σελ. 5302

5. Συζήτηση επερώτησης του Ανεξάρτητου Βουλευτή κ. Σ.
Γαληνού προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά
µε τη διατήρηση των υπαρχόντων κλιµακίων Πυροσβεστικής
στη Λέσβο, σελ. 5305 - 5309

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ Β., σελ. 5245 - 5309
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ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ Φ. , σελ. 5302, 5303
ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ Ι. , σελ. 5273, 5274
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Π. , σελ. 5300, 5301
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , σελ. 5300, 5301
ΠΛΕΥΡΗΣ Α. , σελ. 5302

Β. Επί της επερώτησης:
ΓΑΛΗΝΟΣ Σ. , σελ. 5305, 5307, 5308
ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 5306
ΚΟΡΑΝΤΗΣ Ι. , σελ. 5306
ΟΘΩΝΑΣ Ε. , σελ. 5305, 5308
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Αθήνα, σήµερα στις 13 Φεβρουαρίου 2012, ηµέρα Δευτέρα και
ώρα 18.00’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 12-2-2012
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΠΒ’ συνεδριάσεώς του, της Κυριακής
12 Φεβρουαρίου 2012, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολό του
σχεδίου νόµου: «Έγκριση των Σχεδίων Συµβάσεων Χρηµατοδο-
τικής Διευκόλυνσης µεταξύ του Ευρωπαϊκού Ταµείου Χρηµατο-
πιστωτικής Σταθερότητας (Ε.Τ.Χ.Σ.), της Ελληνικής Δηµοκρατίας
και της Τράπεζας της Ελλάδος, του Σχεδίου του Μνηµονίου Συ-
νεννόησης µεταξύ της Ελληνικής Δηµοκρατίας, της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής και της Τράπεζας της Ελλάδος και άλλες επείγουσες
διατάξεις για τη µείωση του δηµοσίου χρέους και τη διάσωση
της εθνικής οικονοµίας».)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Γρηγόριο Αποστο-
λάκο, Βουλευτή Λακωνίας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΜΠΟΥΡΑΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  Εκπαιδευτικοί του 2ου Γυµνασίου
Παιανίας αιτούνται την ανάκληση της απόφασης για τη συγχώ-
νευση του 1ου και 2ου Γυµνασίου Παιανίας.

2) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ  κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επιχειρήσεων και
Βιοµηχανιών αιτείται την επανεξέταση  θέµατος που αφορά στην
εποπτεία µεγάλων επιχειρήσεων, µε έδρα την περιφέρεια, από
τη «ΔΟΥ Μεγάλων Επιχειρήσεων» η οποία στεγάζεται στην
Αθήνα.

3) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Λήµνου εκφράζει την αντί-
θεσή του στα δυσµενή µέτρα που εφαρµόζονται και επιβαρύνουν
τις γραµµές της Λήµνου.

4) Η Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ -ΒΥΛ-
ΛΙΩΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την άµεση κά-
λυψη των κενών οργανικών θέσεων της Αστυνοµικής Διεύθυνσης
Βοιωτίας.

5) Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Τσοτυλιωτών Θεσ-
σαλονίκης αιτείται την αναβάθµιση των λυκειακών τάξεων Τσο-
τυλίου σε λύκειο.

6) Ο Βουλευτής Ευρυτανίας κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΡΑΝΙΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία   εκφράζει την αντίθεσή του στη φηµολο-
γούµενη κατάργηση του τµήµατος ασφάλειας και υγείας της  Πε-
ριφερειακής Ενότητας Ευρυτανίας.

7) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΕΥΤΥΧΙΟΣ ΔΑΜΙΑΝΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αντιπεριφερειάρχης Κρήτης αιτείται την
άµεση στελέχωση του Ιατρείου του Κρατικού Αερολιµένα Χανίων
µε δύο ειδικευµένους ιατρούς γενικής ιατρικής.

8) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Αντιπεριφερειάρχης Κρήτης αιτείται την
άµεση στελέχωση του ιατρείου του Κρατικού Αερολιµένα Χανίων
µε δύο ειδικευµένους ιατρούς γενικής ιατρικής.

9) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δικηγορικός Σύλλογος Ιωαννί-
νων επισηµαίνει  την ανάγκη έκδοσης προεδρικού διατάγµατος
για την  προστασία της Λίµνης Παµβώτιδας Ιωαννίνων.

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την άµεση ικανοποίηση
των αιτηµάτων των κέντρων ηµερήσιας φροντίδας ηλικιωµένων
(ΚΗΦΗ) ώστε  να συνεχίσουν να προσφέρουν τις σηµαντικές κοι-
νωνικές υπηρεσίες τους.

11) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την επίλυση θέµατος
που αφορά το µεγάλο αριθµό των κρατουµένων στις φυλακές
Νέας Αλικαρνασσού.

12) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την άµεση διάσωση και
ανάδειξη της κρήνης Πριούλι στο Ηράκλειο.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά ψήφισµα της Γραµµα-
τείας του Συντονιστικού Αγώνα Σχολείων Πάτρας ενάντια στο
νοµοσχέδιο που νοµιµοποιεί τα ναρκωτικά.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
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µοσίευµα εφηµερίδας που αφορά εξώδικη πρόσκληση του Δη-
µάρχου Αιγιάλειας κατά της Κτηµατικής εταιρείας του δηµοσίου
για το  διαχρονικό πρόβληµα της διάβρωσης των ακτών της Αι-
γιάλειας.

15) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ (ΣΙΜΟΣ) ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο πρόεδρος του συλλόγου πα-
ραγωγών-λιανοπωλητών αγροτικών προϊόντων επαρχίας Χαλκί-
δας  αιτείται τη λειτουργία κυριακάτικων λαϊκών αγορών στις
τουριστικές περιοχές της χώρας.

16) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο κ. Ιωάννης Τσολιάς αιτείται να εξαιρε-
θούν τα φυσικά πρόσωπα από τη διαδικασία του PSI+.

17) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την ένταξη των αρδευ-
τικών δικτύων του φράγµατος Αµουργελών στο Ηράκλειο στα
έργα που πρόκειται να δηµοπρατηθούν.

18) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εκπαιδευτικών Πρω-
τοβάθµιας Εκπαίδευσης Ν. Ηρακλείου «Δ. ΘΕΟΤΟΚΟΠΟΥΛΟΣ»
εκφράζει την δυσαρέσκειά του για τη λειτουργία του ΕΟΠΠΥ και
αιτείται δωρεάν ιατρική κάλυψη για όλους τους εργαζόµενους.

19) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  το δίκτυο ενεργειακών δήµων εκφράζει τη
δυσαρέσκειά του για την υποβάθµιση των λιγνιτικών περιοχών
ως συνέπεια του στόχου για αύξηση του ποσοστού των ανανεώ-
σιµων πηγών ενέργειας  στην παραγόµενη ενέργεια.

20) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Μαρίκα Καστανοπούλου
αιτείται εύρεση λύσης στα οικονοµικά προβλήµατα που αντιµε-
τωπίζει αυτή και η οικογένειά της λόγω αναπηρίας και ανεργίας.

21) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η  κ. Κωνσταντίνα Θεοδωροπού-
λου, απόφοιτη δηµόσιου ΙΕΚ µε ειδικότητα νοσηλευτικής χει-
ρουργείου και αναπηρία µε ποσοστό 90% αιτείται ενηµέρωσης
ως προς τη δυνατότητα και τη διαδικασία συνέχισης των σπου-
δών της στο αντίστοιχο τµήµα ΤΕΙ.

22) Ο Βουλευτής Β Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ιωάννης Μπέλλος αιτείται
ενηµέρωσής του ως προς τη δυνατότητα προµήθειας των τελών
κυκλοφορίας του οχήµατός του για το 2012 µε καταβολή αντιτί-
µου (3) ευρώ, λόγω αναπηρίας 90%.

23) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην οργή και
δυσαρέσκεια την οποία προκάλεσε στον αµπελοοινικό κόσµο, η
πρόταση του ΔΝΤ για ειδικό φόρο κατανάλωσης στο κρασί.

24) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ  ΜΑΚΡΥΠΙ-
ΔΗΣ  κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Εργατοϋπαλληλικό
Κέντρο Ναυπακτίας και Δωρίδας αιτείται τη µη κατάργηση του
υποκαταστήµατος ΙΚΑ Ναυπάκτου.

25) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΥΜΑΤΖΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία υπάλληλοι ΟΑΕΔ-ΚΠΑ 2 Αριδαίας
αιτούνται την παρέµβαση των αρµοδίων για την παραµονή του
υποκαταστήµατος ΟΑΕΔ-ΚΠΑ 2 Αριδαίας στο Δήµο Αλµωπίας.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αναβολή και
ακύρωση των τακτικών χειρουργείων και αιµοδοσιών σε πολλές
περιοχές της χώρας λόγω έλλειψης ασκών αίµατος.

27) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-

θεσε αναφορά µε την οποία  εργαζόµενοι στην ανώνυµη εταιρεία
«Ενωµένη Κλωστοϋφαντουργία» αιτούνται την εξεύρεση βιώσι-
µης λύσης για την εταιρεία.

28) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά την παράνοµη υλοτο-
µία στο δάσος της Στροφυλιάς.

29) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Εµµανουήλ Γεωργουδάκης
αιτείται την ενσωµάτωση του προσωπικού του εθνικού οπτικοα-
κουστικού αρχείου στην ΕΡΤ. 

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο γεγονός ότι τέσ-
σερα χρόνια µετά το σεισµό το Νοσοκοµείο «Άγιος Ανδρέας»
εξακολουθεί να λειτουργεί µε πολλά προβλήµατα.

31) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Επιµελητήριο Κυκλάδων αι-
τείται την επίλυση προβληµάτων που αντιµετωπίζει ο κλάδος της
επιχειρηµατικής κοινότητας γενικά στη χώρα µας, αλλά και ειδι-
κότερα στις Κυκλάδες.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις απαράδεκτες
συνθήκες που επικρατούν στο εθνικό οδικό δίκτυο που συνδέει
την Πάτρα µε την υπόλοιπη Πελοπόννησο.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τη φηµολογούµενη πώ-
ληση ακινήτου δεκαέξι στρεµµάτων  ιδιοκτησίας  της ΔΕΗ, στη
θέση Δράπανο του Δήµου Αργοστολίου,  και την υπέρ του αγο-
ραστή παρέµβαση του  Υπουργού κ. Γ.  Παπακωνσταντίνου.

34) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ηλίας Γαγανέλης, ιδιοκτή-
της της REPLICAR HELLAS, Πιερία εκφράζει τη δυσαρέσκειά του
για την πληµµελή απάντηση σε προγενέστερη αναφορά, που
αφορούσε χρηµατοδότηση µέσω του προγράµµατος του
ΤΕΜΠΜΕ.

35) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ιωάννης Μαρίνος αιτείται
να ενηµερωθεί για τους λόγους καθυστέρησης έγκρισης της  αί-
τησής του για σύνδεση φωτοβολταϊκού σταθµού.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προβλήµατα αν-
ταγωνισµού του κλάδου της γουνοποιίας στη χώρα µας και στο
ότι δεν λαµβάνει τη δέουσα υποστήριξη από το κράτος.

37) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Επιτροπή ΛΑΟΣ
Σάµου αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά την  ακτοπλοϊκή
σύνδεση της Σάµου, της Ικαρίας και των Φούρνων µε το λιµάνι
του Πειραιά.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη µείωση του κύκλου
εργασίων των βιοµηχανικών επιχειρήσεων µεταποίησης, τη συρ-
ρίκνωση των παραγγελιών στην εσωτερική αγορά και το πρό-
βληµα στις συναλλαγές µε τους προµηθευτές στο εξωτερικό.

39) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Κλεάνθης Αναγνώστου, δά-
σκαλος  αιτείται ενηµέρωσης ως προς την κατάταξή του στο ΜΚ
Β3 αντί του ΜΚ Β4 για δεκαεννέα ηµέρες που του υπολείπονταν
µετά από τριάντα τρία χρόνια υπηρεσίας.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
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µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στα προβλήµατα των
ασθενών λόγω της καθυστέρησης  λειτουργίας του ογκολογικού
ξενώνα της Πάτρας.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Συνταξιούχων Ερ-
γατικών Στελεχών Ελλάδος  εκφράζει την αντίθεσή της σε κάθε
περαιτέρω µείωση των επικουρικών συντάξεων.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οικολογική Κίνηση Πάτρας αι-
τείται την επαρκέστερη φύλαξη του Εθνικού Πάρκου Κοτυχίου-
Στροφυλιάς.

43) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Μιχαήλ Ζωγραφάκης αιτεί-
ται απαντήσεως στην αίτηση χορήγησης συντάξεως γήρατος
από το ΙΚΑ που έχει καταθέσει από το Δεκέµβριο του 2010.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Συντα-
ξιούχων ΟΤΕ αιτείται τη µη κατάργηση της παρακράτησης
συνδροµών των µελών του υπέρ του λογαριασµού νεότητας, του
Προµηθευτικού και Καταναλωτικού Συνεταιρισµού Προσωπικού
ΟΤΕ και του Πολιτιστικού Κέντρου Προσωπικού ΟΤΕ.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο γεγο-
νός ότι τα υπόστεγα στο παλαιό λιµάνι της Πάτρας, που παρα-
χωρήθηκαν στο δήµο για χρήση, είναι κατασκευασµένα από
αµίαντο που θεωρείται καρκινογόνο υλικό.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε εφό-
δους του ΣΔΟΕ σε ενεχυροδανειστήρια της Πάτρας.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο παρα-
εµπόριο στο λιµάνι της Πάτρας.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Πατρέων, κ.  Ιωάννης
Δηµαράς αιτείται τη  µη παραχώρηση στην Περιφέρεια Δυτικής
Ελλάδας δύο ακινήτων που έχουν ήδη παραχωρηθεί στο Δήµο
Πατρέων και την εξαίρεση τους από το άρθρο 38 του σχεδίου
νόµου «για την αντιµετώπιση της βίας στα γήπεδα».

49) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Εργα-
ζοµένων ΟΤΕ αιτείται ενηµέρωσης ως προς τη νοµιµότητα της
µονοµερούς επιβολής διακεκοµµένου καθηµερινού ωραρίου ερ-
γασίας στους εργαζόµενους των τηλεπικοινωνιακών εµπορικών
καταστηµάτων.

50) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   εκφράζει τις απόψεις και τις θέ-
σεις του ως προς το νέο «Κώδικα Ναρκωτικών».

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 244/07-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κεφαλογιάννη Εµµανουήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 5274/12-01-
2012  έγγραφο  από τον Υφυπουργό Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης  η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 463/12-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Παναγιωτόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 5633/12-

01-2012 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης  η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 1684/18-11-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κεφαλογιάννη Εµµανουήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 5274/12-01-

2012 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης  η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 2486/08-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κολοκοτρώνη ‘Αγγελου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 5526/12-01-2011

έγγραφο  από τον Υφυπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης  η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 2681/12-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθέριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1005967 ΕΞ

2012/955/12-01-2012  έγγραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό
Οικονοµικών  η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 2745/13-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου Νικόλαου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 5575/12-01-

2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης  η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 2839/15-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ντινόπουλου Αργύριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 5602/12-01-2012

έγγραφο  από τον Υφυπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης  η ακόλουθη απάντηση:
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8. Στην µε αριθµό 2846/15-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μπούρα Αθανάσιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 5603/12-01-2012 έγ-

γραφο  από τον Υφυπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
η ακόλουθη απάντηση:
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9. Στην µε αριθµό 3073/19-12-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Διώτη Ηρούς δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1005263 ΕΞ

2012/1067/12-01-2012 έγγραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό
Οικονοµικών  η ακόλουθη απάντηση:
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10. Στην µε αριθµό 3276/21-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κολοκοτρώνη Άγγελου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.90022/649/

29/12-01-2012  έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης  η ακόλουθη απάντηση:
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11. Στην µε αριθµό 3466/23-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Καντερέ Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 3386/3394/12-01-

2012  έγγραφο  από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων  η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο ανα-
φορών και ερωτήσεων της Τρίτης 14 Φεβρουαρίου 2012.

ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 5  του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1528/14-11-2011 ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Δηµητρίου Κουσελά
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε δηµοσιεύµατα για
σχεδιασµό κατάργησης του ειδικού καθεστώτος φορολόγησης
των αγροτών.

2. Η µε αριθµό 3285/21-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανασίου Δαβάκη προς την Υπουργό Παι-
δείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την ανα-
γνώριση από το Υπουργείο της προϋπηρεσίας των εκπαιδευ-
τικών, ως ωροµισθίων καθηγητών σε ανώτατα εκπαιδευτικά ιδρύ-
µατα.

3. Η µε αριθµό 2541/8-12-2011 ερώτηση του  Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας  κ. Θεόδωρου Ιγνατιά-
δη προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχε-
τικά µε την επίλυση των προβληµάτων που αντιµετωπίζει το
Γενικό Νοσοκοµείο Γουµένισσας Νοµού Κιλκίς.

4. Η µε αριθµό 800/19-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη

προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτι-
λίας, σχετικά µε την επίσπευση των επενδύσεων για εξόρυξη
χρυσού στους Νοµούς Έβρου και Ροδόπης.

5. Η µε αριθµό 3748/4-1-2011 ερώτηση του Βουλευτή του Συ-
νασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Παπαδη-
µούλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη λήψη
µέτρων καταπολέµησης της λαθρεµπορίας καυσίµων στην ελλη-
νική επικράτεια.

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 14/3-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή του Πα-
νελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Κωνσταντίνου Καρτάλη
προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµά-
των, σχετικά µε την προετοιµασία του προεδρικού διατάγµατος
για τη συγχώνευση ΑΕΙ–σχολών και τµηµάτων.

2. Η µε αριθµό 1683/248/18-1-2012 ερώτηση και αίτηση κατά-
θεσης εγγράφων του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Σταύ-
ρου Καλογιάννη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την
πρόσληψη συµβούλων για τις συµβάσεις παραχώρησης.

3. Η µε αριθµό 3688/3-1-2012 ερώτηση του Ανεξάρτητου Βου-
λευτή κ. Αθανασίου Λεβέντη προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας,
σχετικά µε την εύρυθµη λειτουργία της Ελληνικής Αεροπορικής
Βιοµηχανίας (ΕΑΒ).
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριοι συνάδελφοι, ει-
σερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Η πρώτη µε αριθµό 485/6-2-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Οδυσσέα Κωνσταντινόπουλου προς την Υπουργό Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την επανα-
φορά του µέτρου εισαγωγής στα ΑΕΙ-ΑΤΕΙ της χώρας µε το 10%
δεν συζητείται λόγω κωλύµατος της κυρίας Υπουργού και δια-
γράφεται. 

Συνεχίζουµε µε τη δεύτερη µε αριθµό 500/7-2-2012 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Γρηγορίου Αποστολάκου προς τον Υπουργό Υποδοµών, Με-
ταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την εγκατάσταση πλευρικών
σταθµών διοδίων στο Λογκανίκο Λακωνίας.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Αποστολάκου θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Ιωάννης
Μαγκριώτης, αφού πρώτα ο κ. Αποστολάκος µας την παρουσιά-
σει σύντοµα.

Ορίστε, κύριε Αποστολάκο, έχετε το λόγο.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αξιότιµε κύριε Υπουργέ, κατέθεσα αυτήν την ερώτηση σε συ-

νέχεια επανειληµµένων έγγραφων αναφορών που έχουν γίνει για
ένα µείζον κοινωνικό θέµα που παρουσιάζεται στην ευρύτερη πε-
ριοχή του Δήµου Σπάρτης. Αναφέροµαι στο Δηµοτικό Διαµέρι-
σµα Λογκανίκου, που είναι ο τελευταίος οικισµός του καλλικρα-
τικού Δήµου Σπάρτης. Εκεί παρουσιάζεται το εξής φαινόµενο:

Όπως γνωρίζετε καλύτερα από εµένα, έχουµε την υλοποίηση
του µοναδικού µεγάλου έργου Λεύκτρου- Σπάρτης, του µεγάλου
αυτοκινητόδροµου και µέσα από την παλιά σύµβαση παραχώρη-
σης η οποία έχει δώσει το δικαίωµα στον εργολάβο να εγκατα-
στήσει πλευρικούς σταθµούς οπουδήποτε θέλει έναντι οιουδή-
ποτε τιµήµατος, προβλέπεται η εγκατάσταση στο ύψος του Λογ-
κανίκου ενός πλευρικού σταθµού διοδίων. 

Αυτό που ζητάω από εσάς –όπως το ζητάνε όλοι οι κοινωνικοί
φορείς- είναι να παρέµβετε. Εγώ δεν σας ζητάω να αλλάξετε τη
σύµβαση παραχώρησης. Σας ζητάω να παρέµβετε µέσα στο
πλαίσιο της διαπραγµάτευσης, την οποία κάνετε για την ενιαία
πολιτική σε ό,τι αφορά τα διόδια και να ικανοποιήσετε αυτό το
αίτηµα, το οποίο είναι και κοινωνικά και θεσµικά δίκαιο. 

Τι εννοώ; Όταν σε απόσταση λίγων χιλιοµέτρων υπάρχει άλλος
σταθµός διοδίων στο ύψος της Πετρίνας του Νοµού Αρκαδίας
όπου θα πληρώνουν διόδια οι χρήστες του δρόµου, δεν έχει
νόηµα να τοποθετηθεί ένας πλευρικός σταθµός για να έχει ένα
εισπρακτικό αντάλλαγµα ο παραχωρησιούχος από ένα µικρό οι-
κισµό τετρακοσίων, πεντακοσίων ανθρώπων, οι οποίοι για να πη-
γαίνουν στην πρωτεύουσα τη Σπάρτη θα χρειάζεται να πληρώ-
νουν διόδια. Δεν παρουσιάζεται πουθενά αλλού αυτό το φαινό-
µενο. 

Δεν ξέρω αν έχει αυτό το δικαίωµα –υποθέτω ότι θα το έχει-
µέσα από τη σύµβαση, αλλά σας ζητάµε να παρέµβετε και µέσα
στο πλαίσιο της άσκησης της πολιτικής, την οποία οφείλει να
ασκεί ένα Υπουργείο για τους πολίτες αυτής της χώρας, για να
ικανοποιηθεί αυτό το αίτηµα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Υπάρχει και ένα δεύτερο αίτηµα, κύριε Υπουργέ: Μέσα από τη
σύµβαση παραχώρησης –τα υπόλοιπα θα τα πω στη δευτερολο-
γία µου- προβλέπεται και η υλοποίηση κάποιων άλλων παράπλευ-
ρων έργων, όπως είναι η κατασκευή µιας νέας γέφυρας σε εκείνη
την περιοχή, από την οποία θα αποκλείεται η αγροτική περιοχή
των Βεργαδέικων και των Φουντέικων. Πιστεύω ότι µε την παρέµ-
βασή σας θα µπορέσετε να βοηθήσετε. 

Ήδη έχουν γίνει επανειληµµένες κοινοβουλευτικές παρεµβά-
σεις. Γνωρίζω καλά πως ο υπεύθυνος της εταιρείας ο κ. Σπανός
έχει κάνει συζητήσεις επανειληµµένες µε τον Δήµαρχο της Σπάρ-
της τον κ. Αργειτάκο, τους αρµόδιους αντιδηµάρχους, το αρµό-
διο δηµοτικό τοπικό συµβούλιο. Ζητάµε την παρέµβασή σας,
ούτως ώστε αυτές τις δεσµεύσεις που έχουν αναλάβει να µπο-

ρέσουν να τις κάνουν πράξη σε σύντοµο χρονικό διάστηµα διότι
θα ήταν, αν µη τι άλλο, άδικο µια ευλογία για τον τόπο, που είναι
η υλοποίηση αυτού του έργου, να καταντήσει κατάρα µόνο για
την περιοχή του Λογκανίκου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Μαγκριώτης. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Ευχαριστώ και τον κύριο συνάδελφο για την ερώτησή που µου
απευθύνει, γιατί φέρνει ένα θέµα που µπορεί να µη φαντάζει ση-
µαντικό για τους πολλούς, αλλά έχει τη σηµασία και την ουσία
του και καταδεικνύει ότι πολλές φορές ο σχεδιασµός, όπως
έχουµε πει, των αυτοκινητοδρόµων ήταν πρόχειρος και γι’ αυτό
προέκυψαν πολλά προβλήµατα αλλά και ότι το χρηµατοδοτικό
σχήµα δεν ήταν το κατάλληλο, γι’ αυτό και έχουµε πυκνά και
ακριβά διόδια και µάλιστα κατά τη διάρκεια της κατασκευής. 

Όπως πολύ σωστά είπε ο αγαπητός συνάδελφος, στο πλαίσιο
της διαπραγµάτευσης που κάνουµε συνολικά για τα έργα, για
την επανεκκίνηση της χρηµατοδότησης εκ µέρους των τραπεζών
για την κατασκευή συµπεριλαµβάνεται γενικότερα και η πολιτική
των διοδίων. 

Θα ήθελα να πω µάλιστα στον κύριο συνάδελφο ότι τον προ-
ηγούµενο χρόνο θα είχαµε αύξηση κατά 33% από τις αρχές του
2011 στο τµήµα από το Κλειδί Ηµαθίας µέχρι τις Ράχες Μαλιακού
και κατά 50% περίπου κατά µέσο όρο από τη Σκάρφια του πετά-
λου Μαλιακού µέχρι την Αθήνα και από την Αθήνα µέχρι τη Σα-
λαµίνα. 

Ζητήσαµε να µη γίνουν αυτές οι αυξήσεις, γιατί εν µέσω κρί-
σης θα ήταν καταστροφικό για τις µετακινήσεις, για την οικονο-
µία, για τις τοπικές κοινωνίες και δεν έγιναν αυτές οι αυξήσεις.
Πρέπει να ξέρετε όµως, µε βάση τις συµβάσεις παραχώρησης
ότι χρεώνεται την απώλεια εσόδων για την παραχώρηση το δη-
µόσιο, ο φορολογούµενος πολίτης. Και αλλού έγιναν παρεµβά-
σεις για τις τοπικές µετακινήσεις, όπου υπάρχουν διευκολύνσεις
µε κάρτες ελεύθερης διέλευσης ή µε κάρτες µειωµένου κόστους
όπου επίσης, θα καταβάλλει το δηµόσιο τις διαφορές των εσό-
δων. 

Τα έργα βρίσκονται σε µια κρίσιµη φάση. Ελπίζω µε τη χθεσινή
απόφαση που πήραµε στη Βουλή, την ανακεφαλαίωση των τρα-
πεζών, αλλά ταυτόχρονα και µε την προσπάθεια που κάνουµε µε
τον κ. Ράιχενµπαχ και την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων, να
υπάρξει δυνατότητα της επαναχρηµατοδότησης των έργων µε
τον έναν ή τον άλλο τρόπο µετά το Μάρτιο, γιατί τα έργα αυτά
είναι αναγκαία για τη χώρα, για την ανάπτυξη και για την απα-
σχόληση.

Οι τράπεζες, αρνούνται εδώ και ενάµιση χρόνο τη χρηµατοδό-
τηση όπως οφείλουν, προβάλλοντας λόγους, όπως ότι δεν έγιναν
εγκαίρως οι απαλλοτριώσεις µέχρι το 2009, ότι υπήρχαν διά-
φορα προβλήµατα µε τους αρχαιολογικούς χώρους, µε το περι-
βάλλον, µε την άρνηση των πολιτών οργανωµένα ή όχι να
πληρώνουν διόδια και στο τέλος, µε την οικονοµική κρίση και τη
µείωση των ροών. 

Παρ’ όλα αυτά, εµείς πιστεύουµε ότι µε βάση τις συµβάσεις,
οι τράπεζες πρέπει να χρηµατοδοτούν τα έργα. Βεβαίως, όλοι
ξέρουµε την αδυναµία που έχουν σήµερα οι τράπεζες να χρηµα-
τοδοτήσουν ακόµα και την πιο µικρή επιχείρηση. Δικό τους, λοι-
πόν, είναι το πρόβληµα και δεν είναι του δηµοσίου, γιατί το
δηµόσιο και ο πολίτης κάνουν το καθήκον τους. 

Στo πλαίσιo αυτής της γενικότερης διαπραγµάτευσης, όπως
πολύ σωστά είπατε, συζητούµε και για τα διόδια και για τέτοιες
παρεµβάσεις, στις οποίες αναφερθήκατε και εσείς προηγουµέ-
νως. Πρέπει, όµως, να τονίσω ότι µε βάση τις συµβάσεις του
2007 ο παραχωρησιούχος έχει τη δυνατότητα να τοποθετεί µε-
τωπικά και πλευρικά διόδια εκεί που οι κυκλοφοριακές του µελέ-
τες τον οδηγούν. Σε αυτό το πλαίσιο, λοιπόν, κατασκεύασαν και
τοποθετούν και τα πλευρικά διόδια στο Λογκανίκο. 

Ακόµη, θέλω να πω ότι η ΚΥΑ που υπέγραψε ο κ. Βορίδης πριν
από µερικές ηµέρες, ήταν για την έγκριση των περιβαλλοντολο-
γικών όρων... 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, έχετε
και τη δευτερολογία σας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): …για τους σταθµούς διοδίων και τα ΣΕΑ Πελ-
λάνας, γι’ αυτόν το σκοπό και όχι βεβαίως για τα διόδια καθαυτά,
τα οποία έχουν οριστεί από το 2007 και τη σύµβαση παραχώρη-
σης. 

Για τα υπόλοιπα θα συνεχίσω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών

Βουλευτής κ. Αποστολάκος.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Κύριε Υπουργέ, εγώ δεν σας

κάνω κοινοβουλευτικό έλεγχο αυτήν τη στιγµή, σας καλώ να πα-
ρέµβετε προς την ανάδοχο εταιρεία και να βοηθήσετε στην υπό-
θεση. Δεν θα µπω στη λογική να κριτικάρουµε τη σύµβαση
παραχώρησης του 2007-2008. Μπορώ να σας δώσω και ένα υπό-
µνηµα που έχει υπογράψει η Δηµοτική Ενότητα Λογκανίκου, µε
τον κ. Σουκλένη, τον κ. Φράγκο και τον κ. Μάρκου Γιώργο, για να
δείτε ότι γι’ αυτούς τους άνθρωπους, οι οποίοι θεωρούσαν ευ-
λογία τον αυτοκινητόδροµο, κινδυνεύει να τους καταστεί εφιάλ-
της. Αυτοί οι άνθρωποι συνεργάστηκαν, έχουν υπογράψει και
διευκόλυναν το κράτος, για να γίνει το έργο. 

Κύριε Υπουργέ, αυτό που σας ζητώ είναι να παρέµβετε και
θέλω µια δέσµευση ότι θα καλέσετε τους εκπρόσωπους της εται-
ρείας –γι’ αυτούς είναι ανώδυνο, είναι εξασφαλισµένοι, αφού το
έργο είναι το µόνο που δουλεύει- να κάνουν το αυτονόητο. Δεν
έχουν να κερδίσουν τίποτα από αυτόν τον πλευρικό σταθµό. Θα
εισπράττουν διόδια από ένα σύνολο επτά ή οκτώ χωριών µόνο
από το χωριό Λογκανίκος. 

Στην πρωτολογία µου, σας µίλησα για το ύψος της Πετρίνας,
βόρεια προς την Αρκαδία, όπου εκεί µπορούν να έχουν τα κανο-
νικά διόδια. Δεν υπάρχει κανένα όφελος, δηλαδή, αν γίνουν εκεί
που θέλουν. Το να εξαντλούν αυτό το δικαίωµα είναι καταχρη-
στικό. 

Από την άλλη µεριά, οφείλουν να επισπεύσουν αυτά που είπε
το δηµοτικό συµβούλιο, ο δήµαρχος, οι αντιδήµαρχοι, προς τον
εκπρόσωπο της εταιρείας, τον κ. Σπανό, ώστε τα παράπλευρα
έργα να αντικαταστήσουν τη γέφυρα Κοτίτσιανη που υπάρχει
στην περιοχή και να κάνουν τα αρδευτικά έργα. Είναι δυο οικι-
σµοί, Βεργαδέϊκα και Φουντέϊκα. Εάν κλείσει ο δρόµος, δεν µπο-
ρούν να πάνε απέναντι. Είναι και συµβατική υποχρέωση αυτό.
Εδώ δεν χρειάζεται να τους παρακαλέσετε. Το ξέρετε πολύ καλά
και χαίροµαι που δια του νεύµατος της κεφαλής συµφωνείτε, ότι
έχουν και συµβατική υποχρέωση να προχωρήσουν στην άµεση
υλοποίηση αυτών των έργων. Δεν είναι δυνατόν, από τη µια
µεριά, να έχουµε την κοινωνική συµµετοχή και στήριξη και των
τοπικών αρχών και από την άλλη, να εµφανίζονται κωλυσιεργούν-
τες σε ένα έργο που έχει εξαφανισµένη, εάν θέλετε, τη χρηµα-
τοδότησή του. 

Χωρίς να µπαίνω στη λογική της πολιτικής αντιπαράθεσης, σε
ό,τι αφορά το πλαίσιο για την ποιότητα και τους όρους, κατά
τους οποίους έγινε αυτή η σύµβαση, θα σας πω και µια άλλη
πληµµέλεια του ελληνικού δηµοσίου που υπάρχει εδώ, σε αυτήν
τη σύµβαση. Δεν είναι, βέβαια, της στιγµής να τοποθετηθούµε,
γιατί έχει µείνει στη µέση το έργο Λεύκτρο-Σπάρτη και δεν προ-
χωρά από το Λεύκτρο προς την πλευρά της Ηλείας, προς τον
Πύργο και από τη Σπάρτη προς το Γύθειο. Είναι και συµβατική
υποχρέωση του ελληνικού δηµοσίου. Το λέω, για να δείτε ότι εγώ
δεν κρύβω τα λόγια µου. Ανεξαρτήτως αυτού, σας κάνω µια έκ-
κληση να τους καλέσετε αύριο, αν είναι δυνατόν, και να τους
πείτε να προχωρήσουν άµεσα αυτά τα έργα, που σας είπα και
περιέγραψα νωρίτερα και κυρίως να δουν ότι δεν έχουν κανένα
όφελος από τη λειτουργία ενός πλευρικού σταθµού, ο οποίος θα
εισπράττει διόδια µόνο από έναν οικισµό. Είναι, δεν είναι τριακό-
σιοι-τετρακόσιοι µόνιµοι κάτοικοι.

Πιστεύω ότι θα είναι και καταχρηστική η άσκηση δικαιώµατος,
σύµφωνα µε το Σύνταγµα και τους νόµους, εάν υλοποιήσουν µία
τέτοια επιλογή. Σε κάθε περίπτωση, αν την υλοποιήσουν, υπάρ-
χουν και άλλοι τρόποι αντίδρασης. Εγώ δεν θέλω να σταθώ
αυτήν τη στιγµή στο θέµα της αντίδρασης αλλά να σας πω ότι
έχουµε τον τρόπο να το πετύχουµε και µε άλλες µεθόδους και
νοµικές διαδικασίες. Εµάς, όµως, µας ενδιαφέρει να γίνει το

έργο, το στηρίζουµε το έργο. Οφείλουν και αυτοί, λοιπόν, για να
έχουν και την κοινωνική στήριξη και τη θεσµική από όλους τους
φορείς της Λακωνίας, να επιδείξουν εκείνο το πνεύµα συνεργα-
σίας που πρέπει να επιδείξουν, που είναι απόλυτα συµβατό όχι
µόνο µε το κράτος δικαίου, αλλά και µε τις συµβατικές τους υπο-
χρεώσεις. 

Αυτήν τη δέσµευση ζητάω από εσάς και είµαι βέβαιος ότι θα
το κάνετε, για να δώσουµε µία απάντηση στους ανθρώπους οι
οποίοι ταλαιπωρούνται τώρα εδώ και δύο χρόνια για ένα δρόµο
που τον θέλουν. 

Ευχαριστώ πολύ και ευχαριστώ και για την ανοχή, κυρία Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Μαγ-

κριώτης έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, θέλω να πω ότι οι αυτοκινητόδροµοι είναι αρµο-

διότητα του εκάστοτε Υπουργού και µε αυτήν την έννοια περιµέ-
νουµε µερικές µέρες για την τοποθέτησή του. Θέλω, όµως, να
πω ότι αυτή ήταν η κατεύθυνση και του Υπουργού κ. Βορίδη,
αλλά και των προηγούµενων Υπουργών, που αναφέρατε προ-
ηγουµένως και οι παρεµβάσεις έχουν γίνει.

Πρώτον σηµειώνω ότι στους επόµενους µήνες θα κατασκευα-
στούν τα έργα, όπως το αρδευτικό που µέσα περιλαµβάνεται και
η γέφυρα, όπως πολύ σωστά αναφέρατε, γιατί είναι µέσα στη
σύµβαση παραχώρησης και είναι υποχρέωση του παραχωρησι-
ούχου. Βεβαίως, όλα αυτά θα λειτουργήσουν όπως ορίζει η σύµ-
βαση µε τα χρονοδιαγράµµατα. Δεν πρόκειται να τους επιτραπεί
να έχουν τις εισπράξεις πριν ολοκληρώσουν τις συµβατικές τους
υποχρεώσεις.

Το δεύτερο που θέλω να πω, είναι ότι ο Μορέας, όπως πολύ
σωστά είπατε –και το κοµµάτι αυτό είναι τµήµα του Μορέα- είναι
η µόνη παραχώρηση από τις πέντε που ολοκληρώνεται και είναι
πολύ σηµαντικό αυτό, γιατί οι άλλες έχουν πολύ µεγάλα προβλή-
µατα, όπως είπαµε προηγουµένως. 

Τέλος, θα ήθελα να τονίσω ότι, όπως µε ενηµερώνουν εδώ και
οι αρµόδιες υπηρεσίες, η απόσταση µεταξύ του ανισόπεδου κόµ-
βου Λογκανίκου και του ανισόπεδου κόµβου Σπάρτης είναι 30,5
χιλιόµετρα, ενώ το σύνολο του υποτµήµατος Λεύκτρο-Σπάρτη
είναι περίπου σαράντα έξι χιλιόµετρα. Και στους πλευρικούς
σταθµούς του ανισόπεδου κόµβου Λογκανίκου χρεώνουν επα-
κριβώς το µήκος της διανυόµενης διαδροµής από και προς τη
Σπάρτη. Εποµένως, τα διόδια τέλη που θα εισπράττουν από τους
πλευρικούς σταθµούς διοδίων στον ανισόπεδο κόµβο Λογκανί-
κου, αφορούν µόνο τους χρήστες µε κατεύθυνση από και προς
Σπάρτη, οι οποίοι φυσικά δεν θα διέρχονται από τον µετωπικό
σταθµό διοδίων στην Πετρίνα.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Το δικό µου επιχείρηµα λέτε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Υπάρχει και το πλευρικό δίκτυο που µπορεί
να χρησιµοποιείται εναλλακτικά χωρίς διόδια το συµπληρωµα-
τικό δίκτυο, το επαρχιακό όπως είπατε κι εσείς προηγούµενα. 

Κλείνοντας, θα ήθελα να πω και πάλι ότι στο πλαίσιο της συ-
νολικής διαπραγµάτευσης, όπως πολύ σωστά είπατε, θα δούµε
τα θέµατα των παράπλευρων αυτών διοδίων για τη διευκόλυνση
των τοπικών µετακινήσεων µέσα στο πνεύµα των συµβάσεων,
γιατί, όπως ξέρετε, αυτές οι συµβάσεις έχουν κυρωθεί µε νόµο
στη Βουλή και µόνο µε νόµο µπορούν να τροποποιηθούν, µε
κοινή συµφωνία και των δύο πλευρών. Πιστεύω ότι θα έχουµε να
πούµε κάτι πιο συγκεκριµένο και κάτι καλύτερο πάρα πολύ σύν-
τοµα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρα-

τίας κ. Κυριάκος Μητσοτάκης ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας
του στο εξωτερικό. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
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Επίσης, έχουν σταλεί δύο επιστολές προς τον Πρόεδρο της
Βουλής κ. Πετσάλνικο.

Η πρώτη είναι από τον Βουλευτή Χαλκιδικής κ. Αργύρη Λαφα-
ζάνη.

«Κύριε Πρόεδρε, σε συνέχεια της χθεσινής µου επιστολής
προς τον Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ την οποία επισυνάπτω, υποβάλλω
την παραίτησή µου από τη θέση του Βουλευτή Χαλκιδικής. 

Αγαπητέ κύριε Πρόεδρε, έκανα αυτό που αποτελούσε πάγια
άποψή µου, αλλά και δηµόσια δέσµευσή µου ότι αν έφθανε η
στιγµή να διαφωνήσω µε την παράταξή µου, δεν θα υπήρχε άλλη
σκέψη από την παραίτησή µου. Κατανοώ βεβαίως και δικαιολογώ
τη θέση της παράταξής µας µπροστά στον υπαρκτό κίνδυνο της
χρεοκοπίας, µε τις φοβερές συνέπειές της. Η προσωπική µου
στάση υπαγορεύτηκε από ζητήµατα αρχής και από την ανάγκη
να αναδειχθεί ότι εξαναγκαζόµαστε να ενεργήσουµε µε τρόπο
αντίθετο µε τα πιστεύω µας.

Σας ευχαριστώ για τη σωστή και ανθρώπινη συνεργασία µας
και σας διαβεβαιώνω ότι θα είµαστε µαζί και για τη στήριξη των
δηµοκρατικών θεσµών, αλλά και για υπηρετήσουµε τις αρχές και
τα ιδανικά της παράταξής µας για το συµφέρον της χώρας και
του λαού µας. Με τιµή. Αργύρης Λαφαζάνης».

Επίσης, η κ. Μάγια Τσόκλη, Βουλευτής Επικρατείας του

ΠΑΣΟΚ, έστειλε επιστολή παραίτησης η οποία αναφέρει: «Αξιό-
τιµε, κύριε Πρόεδρε, για λόγους προσωπικούς και µετά την απο-
φασιστική χθεσινή ψηφοφορία, σας υποβάλλω την παραίτησή
µου από τη βουλευτική µου έδρα. Με εκτίµηση Μάγια Τσόκλη».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Αντώνιος Σαµαράς µε επιστολές που απέ-
στειλε προς τον Πρόεδρο της Βουλής, µας γνωστοποιεί τα εξής:
«Κύριε Πρόεδρε, σας ενηµερώνω ότι οι Βουλευτές: Βόζεµπεργκ
Ελισάβετ, Σταµάτης Δηµήτριος, Βλάχος Γεώργιος, Κουντουρά
Έλενα, Γιαννάκης Μιχαήλ, Τζίµας Μαργαρίτης, Ιατρίδη Τσαµ-
πίκα, Δερµεντζόπουλος Αλέξανδρος, Μαρκόπουλος Κωνσταντί-
νος, Κεφαλογιάννης Εµµανουήλ, Γκιουλέκας Κωνσταντίνος,
Τζηκαλάγιας Ζήσης, Ζώης Χρήστος, Γαληνός Σπυρίδων, Μελάς
Παναγιώτης, Λεονταρίδης Θεόφιλος, Καριπίδης Αναστάσιος,
Κόλλια-Τσαρουχά Μαρία, Βαγιωνάς Γεώργιος, Καρασµάνης Γε-
ώργιος, Παπασιώζος Κωνσταντίνος, τίθενται από σήµερα εκτός
Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας». 

Οι επιστολές θα καταχωρηθούν στα Πρακτικά της σηµερινής
συνεδρίασης. 

Οι προαναφερθείσες επιστολές έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Η τρίτη µε αριθµό
512/7-2-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Λιάνας Κανέλλη προς
την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων,
σχετικά µε τα εξεταστικά κέντρα για τους µαθητές ΑΜΕΑ στις
πανελλαδικές εξετάσεις, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος Υπουρ-
γού και διαγράφεται. 

Η πρώτη µε αριθµό 480/6-2-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου της Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµα-
τος κ. Αικατερίνης Φαρµάκη-Γκέκη προς τον Υπουργό Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την πληρωµή των εκπαι-
δευτικών και καταρτιζοµένων στα προγράµµατα εκµάθησης από
τα κέντρα επαγγελµατικής κατάρτισης, δεν συζητείται λόγω κω-
λύµατος Υπουργού και διαγράφεται. 

Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 501/7-2-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Νικολάου Παναγιωτόπουλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε την επιβολή ειδικού τέλους ηλεκτροδοτούµενων δο-
µηµένων επιφανειών σε κατόχους δηµοσίων κτηµάτων στην πόλη
της Καβάλας.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Παναγιωτόπουλου θα απαντήσει
ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Οικονόµου.

Ο κ. Παναγιωτόπουλος έχει το λόγο προκειµένου να αναπτύξει
την επίκαιρη ερώτησή του. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ, µετά απ’ όλα όσα διαδραµατίστηκαν σ’ αυτήν
την Αίθουσα, τα πολύ µεγαλύτερα και σηµαντικά το προηγού-
µενο εικοσιτετράωρο, επανερχόµαστε στη ρουτίνα του κοινοβου-
λευτικού ελέγχου. Πρέπει να συνεχίσει η κοινοβουλευτική
διαδικασία διότι έτσι συνεχίζεται η δηµοκρατία. Αν και όλοι µας
έχουµε την αίσθηση ότι όλα έχουν αλλάξει από χθες. Εν τούτοις
συνεχίζουµε και σ’ αυτή τη βάση θα ήθελα να σας θέσω υπ’ όψιν
το ζήτηµα των κατόχων δηµοσίων κτηµάτων στην πόλη της Κα-
βάλας σε σχέση µε την πληρωµή του ειδικού τέλους ηλεκτροδο-
τούµενων δοµηµένων επιφανειών, το λεγόµενο χαράτσι της ΔΕΗ. 

Τι συµβαίνει µε αυτήν την υπόθεση; Στην ουσία οι κάτοχοι των
δηµοσίων κτηµάτων στην πόλη της Καβάλας, κατά τη συντρι-
πτική τους πλειοψηφία λαϊκές οικογένειες που προέρχονται από
προσφυγική καταγωγή, οι περισσότεροι ήρθαν και εγκαταστά-
θηκαν στην πόλη της Καβάλας κατά το πρώτο ήµισυ του περα-
σµένου αιώνα, έχτισαν κάποια σπίτια ή κατέλαβαν κάποια
κτήµατα που ανήκαν κατά κυριότητα στο δηµόσιο και ανήκουν
και έστησαν έτσι τη νέα τους ζωή. Παρ’ ό,τι φέρονται, όµως, ως
κάτοχοι, δεν είναι κύριοι αυτών των κτηµάτων, αφού όπως σας
είπα, αυτά ανήκουν κατά κυριότητα στο δηµόσιο. Πληρώνουν βέ-
βαια το πρόστιµο, τη λεγόµενη αποζηµίωση αυθαίρετης κτίσης
και κατοχής, κατά τακτά διαστήµατα, προσερχόµενοι στα δικα-
στήρια, υποβαλλόµενοι στη σχετική διαδικασία και κατ’ αυτόν τον
τρόπο διαιωνίζεται αυτή η κατάσταση. Είναι όµως µια εκκρεµό-
τητα η οποία δεν συνάδει µε τη λογική πληρωµής του χαρατσιού
της ΔΕΗ. Διότι το χαράτσι της ΔΕΗ κατά το νόµο το πληρώνουν
µόνο οι κύριοι. Το άρθρο 53 παράγραφος 5 του ν. 4021/2011 που
πρόσφατα περάσαµε, αναφέρει ότι ακίνητα του δηµοσίου δεν
υπόκεινται στο ειδικό τέλος. Μάλιστα, στην παράγραφο 12 γίνε-
ται λόγος και για συµψηφισµό του τέλους µε την αποζηµίωση
χρήσης του ακινήτου, που καταλαµβάνει φαντάζοµαι αυτές ει-
δικά τις περιπτώσεις.

Εποµένως, το ερώτηµα που προκύπτει εύλογα είναι αφού δεν
είναι ιδιοκτήτες όλοι αυτοί και αφού ούτως ή άλλως κάνουµε
λόγο για οικονοµικά αδύναµους συµπολίτες µας, γιατί να πλη-
ρώσουν αυτό το τέλος; 

Θεωρούµε ότι δίκαιο είναι και κοινωνικά δίκαιο ακόµα περισ-
σότερο να απαλλαγούν από την πληρωµή αυτού του τέλους, του
χαρατσιού της ΔΕΗ και βέβαια παράλληλα είναι και µια πολύ ση-
µαντική αφορµή να ρυθµιστεί άπαξ και διά παντός µε έναν τρόπο
που θα µπορέσω να σας αναλύσω στη δευτερολογία µου αυτό
το καθεστώς εκκρεµότητας, το οποίο είναι, αν θέλετε, και ένα
µεγάλο κοινωνικό πρόβληµα, το οποίο εντείνει, εν πάση περιπτώ-
σει, την επιβαρυµένη κατάσταση πάρα πολλών οικονοµικά αδύ-
νατων συµπολιτών µας σε αυτήν τη δύσκολη συγκυρία. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών έχει το λόγο.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, ορθώς κάνετε αναφορά στα χθεσινά. Τα

χθεσινά ήταν µια δοκιµασία για το πολιτικό σύστηµα το οποίο
παρά τις βολές που δέχεται από πολλές πλευρές, από τους παί-
χτες των CDS µέχρι τα µίντια και ό,τι µπορείτε να φανταστείτε,
νοµίζω ότι κάτω από οριακές συνθήκες επέδειξε αντοχή και αν-
ταποκρίνεται και είµαστε ένα βήµα πιο κοντά σε κάτι καλύτερο
από ό,τι ζήσαµε µέχρι προχθές. 

Άρα, λοιπόν, η αισιοδοξία από αυτήν την πρώτη µου τοποθέ-
τηση συνηγορεί υπέρ του να σας δώσω συγκεκριµένη απάντηση
σε αυτό που ρωτήσατε, γιατί οι συµπολίτες µας έχουν τα δικά
τους προβλήµατα, έχουµε όλοι µαζί το µεγάλο πρόβληµα και ορι-
σµένες κατηγορίες έχουν συγκεκριµένα θέµατα σαν και αυτό
που θέσατε. 

Ξέρετε το EΕΤΗΔΕ, αυτό το οποίο κατά κόρον έχει ονοµαστεί
χαράτσι, κεφαλικός φόρος, δηλαδή, που δεν έχει καµµία σχέση,
διότι ούτε φόρος είναι, ούτε κεφαλικός, ήταν ένα εργαλείο µε το
οποίο, εκτός από τα άλλα αποτελέσµατα, µας βοήθησε να γνω-
ρίσουµε πολύ καλύτερα την ελληνική κοινωνία. Κατηγορίες σαν
και αυτήν στην οποία αναφέρεστε, δηλαδή κάτοχοι δηµοσίων
κτηµάτων στην Καβάλα -φαντάζοµαι θα είναι προσφυγικά ουσια-
στικά, έτσι δεν είναι;- υπάρχουν εκατοντάδες. 

Προ ηµερών απάντησα στην ερώτηση συναδέλφου του
ΠΑΣΟΚ για παραχωρησιούχους του ΟΕΚ στη Βοιωτία. Αντίστοι-
χος είναι ο προβληµατισµός κι εκεί. Και η αλήθεια είναι ότι µε
εξαίρεση αυτούς οι οποίοι είναι χρήστες ακινήτου µε τη διαδικα-
σία της χρηµατοδοτικής µίσθωσης, του leasing, που ρητά προ-
βλέπεται από διάταξη ότι δεν είναι, σε όλους τους υπόλοιπους
καταλογίζεται η καταβολή του ΕΕΤΗΔΕ. Γιατί συµβαίνει αυτό;
Γιατί όπως ο νόµος ορίζει σαφώς και ρητά είναι επικαρπωτές. Η
αντίρρηση είναι ότι για να είναι κάποιος επικαρπωτής πρέπει να
είναι ρητά καθορισµένος σύµφωνα µε τις διατάξεις του νόµου.
Είναι, όµως, οιονεί επικαρπωτές, διότι ναι µεν, δεν έχουν απο-
κτήσει την πλήρη κυριότητα, βρίσκονται σε αντιδικία µε το δηµό-
σιο, αλλά οιονεί επικαρπωτές πράγµατι είναι.

Τώρα, τι γίνεται στην πραγµατικότητα; Χρήστες είναι διότι,
πράγµατι, οι άνθρωποι κατοικούν. Νοµικά είναι; Εδώ σε κάθε πε-
ρίπτωση υπάρχουν πάρα πολλές διαφοροποιήσεις οι οποίες πρέ-
πει να µελετηθούν και θα µελετηθούν και θα σας πω γι’ αυτό στη
δευτερολογία µου, αλλά επειδή δεν ενδιαφέρονται γι’ αυτά οι άν-
θρωποι για λογαριασµό των οποίων καταθέσατε την ερώτηση,
εγώ θα δώσω ορισµένες πρακτικές οδηγίες στους ανθρώπους
που µας ακούν. Το πρώτο είναι ότι πρέπει να κάνουν µια προ-
σφυγή στον προϊστάµενο της αρµόδιας ΔΟΥ, διότι είναι πολύ πι-
θανόν οι περισσότεροι από αυτούς, ιδίως αν είναι όπως τους
περιγράφετε, άνθρωποι οι οποίοι δεν έχουν οικονοµική δυνατό-
τητα, υπάγονται κατά πάσα βεβαιότητα σε ευεργετικές διατάξεις
του νόµου ο οποίος διευκρίνισε πώς καταβάλλεται και από ποι-
ους καταβάλλεται το ΕΕΤΗΔΕ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης χρόνου οµιλίας
του κυρίου Υπουργού)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε, µε δύο πράγµατα ακόµα.
Το δεύτερο είναι να ελέγξουν, και είναι µια ευκαιρία, αν τα δη-

µοτικά τέλη καταβάλλονται µε τον κατάλληλο συντελεστή ή ο
συντελεστής αυτός είναι φουσκωµένος, όπως συµβαίνει σε πάρα
πολλές περιπτώσεις; Και τώρα όλα τα ανακαλύπτουµε εκ των
υστέρων. Επειδή είναι µικρά συνήθως τα δηµοτικά τέλη, οι πε-
ρισσότεροι δεν το έχουν καταλάβει.

Και το τρίτο και τελευταίο είναι να δουν το τιµολόγιο της ΔΕΗ.
Η ΔΕΗ έχει είκοσι επτά διαφορετικά τιµολόγια. Εάν και εφόσον
ανήκουν στην κατηγορία που λέτε, δικαιούνται φθηνότερου τι-
µολογίου, κοινωνικού τιµολογίου ή όχι ή άλλων φθηνών τιµολο-
γίων; Επαναλαµβάνω ότι η ΔΕΗ έχει είκοσι επτά διαφορετικά
τιµολόγια. Αυτό θα είναι κάτι το οποίο προσωρινά, µπορεί να
τους βοηθήσει και να συµψηφίσουν µε επόµενους λογαρια-
σµούς, εάν υπαχθούν σε κατηγορίες οι οποίες δικαιούνται της
έκπτωσης και έχουν κακώς καταβάλλει κάτι παραπάνω.
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Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ενηµερώθη-
καν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και
λειτουργίας της Βουλής, δεκαεπτά µαθητές και µαθήτριες και
πέντε εκπαιδευτικοί-συνοδοί από το Δηµοτικό Σχολείο Πάρου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Παναγιωτόπουλος.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Άκουσα τις παρατηρήσεις

σας, κύριε Υπουργέ. Από την πλευρά µου έχω να πω τα εξής: Ξέ-
ρετε τι θα µπορούσε να τους βοηθήσει οριστικά και αµετάκλητα;
Η λήξη αυτού του καθεστώτος της κυριότητας στον αέρα ή σε
εκκρεµότητα, αν θέλετε. Θα µπορούσε να υπάρξει πρόνοια από
το Υπουργείο σας –και από προηγούµενες κυβερνήσεις κακώς
δεν ελήφθη κατά την άποψή µου- µε νοµοθετική ρύθµιση, να κα-
τοχυρωθεί αυτή η κυριότητα σε αυτούς τους οιονεί κυρίους,
τώρα κάτοχους δηµοσίων κτηµάτων, µε κάποιες συγκεκριµένες
ενέργειες. Έχουν ήδη υποβάλει κατά καιρούς, αιτήσεις παραχώ-
ρησης ή ακόµα και εξαγοράς των ακινήτων, στα οποία έχουν
κάνει τις µόνιµες κατοικίες τους. Θα µπορούσε δηλαδή, το κρά-
τος µε ένα εύλογο τίµηµα, δίκαιο και σωστό να αποκοµίσει ακόµα
και έσοδα απ’ αυτήν την υπόθεση. 

Γιατί αυτό δεν έχει να κάνει µόνο µε τους κατοίκους της Κα-
βάλας. Έχει να κάνει µε τους κατοίκους όλων των παρακτίων,
παραλιµνίων, παραποτάµιων αστικών περιοχών –εκεί δηλαδή,
που υπάρχουν πόλεις και κτίσµατα, δίπλα σε ποτάµια, λίµνες και
θάλασσες- και όπως καταλαβαίνετε, θα µπορούσε να λυθεί αυτή
η χρόνια εκκρεµότητα και να σταµατήσει και η ταλαιπωρία των
ανθρώπων, που ούτως ή άλλως, όντας οικονοµικά αδύνατοι, έρ-
χονται κάθε τρεις και λίγο, κάθε έξι µήνες και καταβάλλουν το
πρόστιµο, την αποζηµίωση αυθαίρετης κτήσης µόνο και µόνο
σαν ενοίκιο, στο ακίνητο το οποίο ούτως ή άλλως, έχουν επιλέξει
και είναι η µόνιµη κατοικία τους. Έτσι θα µπορούσαµε να τους
βοηθήσουµε οριστικά.

Από εκεί και πέρα, στο προκείµενο, νοµίζω ότι εδώ, ο νόµος
στην παράγραφο 12, όταν κάνει λόγο για συµψηφισµό του τέ-
λους µε αποζηµίωση χρήσης του ακινήτου ρυθµίζει ειδικά και
κατά τρόπο οριστικό, αυτήν την περίπτωση. Απλώς, πρέπει εδώ
το κράτος να το αναγνωρίσει. Είσαι φερόµενος ως κύριος κάτο-
χος αυτού του ακινήτου; Έχει κατοχυρωθεί αυτό; Προφανώς,
είναι εύκολο να διαπιστωθεί. Συµψηφίζεται το τέλος µε την απο-
ζηµίωση χρήσης. Έτσι θα λυνόταν και προσωρινά µε τον τρόπο
που σας είπα και οριστικά αυτό το ζήτηµα. 

Τέλος δεν πρέπει να ξεχνάµε ότι έχουµε να κάνουµε µε αδύ-
ναµους οικονοµικά συµπολίτες µας. Και αυτήν την ώρα όλος
αυτός ο κόσµος αισθάνεται ότι η δανειακή σύµβαση που υπο-
γράψαµε χθες, µπορεί µεν να εξασφαλίζει λίγο χρόνο ακόµα στη
χώρα, για να ξεπεράσει το πρόβληµά της αν κάνει σωστή χρήση
του χρόνου που της δόθηκε, γιατί, αν δεν κάνει, πάλι σε λίγο,
εδώ, θα είµαστε στα ίδια, ίσως και χειρότερα. Όµως, πρέπει
αυτοί οι άνθρωποι να καταλάβουν ότι υπάρχει κάποιο δίχτυ προ-
στασίας, γιατί αλλιώς θα εξοργιστούν και θα εκραγούν κατά τρό-
πους πολύ χειρότερους. Πρέπει να καταλάβουν ότι υπάρχει ένα
κράτος που προσπαθεί να τους προστατεύσει και να µην το νιώ-
θουν πλέον, ως εχθρό τους, ως δυνάστη τους, ως κάτι το οποίο
είναι εξ ορισµού απέναντί τους. Πρέπει να τους δώσουµε τις δυ-
νατότητες να το καταλάβουν αυτό. Αυτή είναι η ώρα που θα
έπρεπε να ληφθεί µέριµνα για αυτό το ελάχιστο δίχτυ κοινωνικής
προστασίας, για τους οικονοµικά αδύνατους συµπολίτες µας. 

Όλοι αυτοί οι κάτοχοι δηµοσίων κτηµάτων είναι οικονοµικά
αδύνατοι συµπολίτες µας. Είναι πρώην πρόσφυγες. Δεν είναι κά-
τοικοι πολυτελών κατοικιών, µεζονετών, βιλών ή οτιδήποτε άλλο.
Καλυβάκια είναι, που χτίστηκαν κάποτε από πρόσφυγες και κα-
ταλαµβάνονται ακόµα από τους απογόνους τους. Αυτό να
έχουµε κατά νου, για να δώσουµε και µια λύση στο πρόβληµα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.

Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών, κ. Παν-
τελής Οικονόµου. 

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Ο αρµόδιος κρατικός λειτουργός, για να επιλύσει αυτά
τα θέµατα, του συµψηφισµού συµπεριλαµβανοµένου, είναι ο
προϊστάµενος της οικείας ΔΟΥ. Αυτό σας είπα και πριν, γιατί
πράγµατι οι άνθρωποι πρέπει κάτι να κάνουν. Ταυτοχρόνως, σας
είπα ότι πρέπει να αποταθούν στο τοπικό γραφείο της ΔΕΗ, εκεί
που πληρώνουν το λογαριασµό τους, για να δουν αν δικαιούνται
άλλου τιµολογίου, το οποίο εφόσον είναι στην εισοδηµατική κα-
τηγορία που περιγράψατε, πιθανολογώ ότι πολλοί από αυτούς
µπορεί να µην το έχουν διαπιστώσει. 

Διαπιστώσαµε απίθανα πράγµατα. Διαπιστώσαµε ότι βιοµηχα-
νία στη Θεσσαλονίκη και µάλιστα γνωστή, πλήρωνε οικιακό τιµο-
λόγιο, διότι είχε αλλάξει τη ΔΕΗ, είχε πάει σε εναλλακτικό
πάροχο, εγκατέλειψε τον εναλλακτικό πάροχο και επανήρθε και
εκ λάθους είχε γίνει αυτό, µε αποτέλεσµα να έρχονται λογαρια-
σµοί χιλιάδων ευρώ. Σας το λέω αυτό, διότι ο Πρωθυπουργός
χρησιµοποίησε µια λέξη χθες, την αµεριµνησία. Πρέπει η περίο-
δος της αµεριµνησίας να τελειώσει. 

Προς Θεού, δεν χρεώνω αµεριµνησία στους συγκεκριµένους
ανθρώπους στους οποίους αναφέρεστε. Αλλά λέω ότι, εάν προ-
σέξουν ορισµένα πράγµατα, µπορεί να βρουν λύση στο πρό-
βληµα το οποίο θέτετε. 

Τώρα, εάν από διάταξη του Κώδικα Είσπραξης Δηµοσίων Εσό-
δων απαγορεύεται ρητά ο συµψηφισµός για τη συγκεκριµένη πε-
ρίπτωση -που δεν το φαντάζοµαι- δηλαδή, δεν µπορεί να τους
εξυπηρετήσει ο προϊστάµενος της αντίστοιχης ΔOY, δεν έχω
καµµία δυσκολία να σας πω τώρα, ότι θα το ρυθµίσουµε αµέσως.
Όχι το ταχύτερο δυνατόν, αµέσως. Αλλά δεν το φαντάζοµαι. Νο-
µίζω ότι υπάρχει η δυνατότητα. 

Επίσης πρέπει να δούµε και το σύνολο των κατηγοριών, γιατί
αυτοί που είπατε, είναι µία κατηγορία και σας είπα ότι υπάρχουν
εκατοντάδες τέτοιες κατηγορίες που ζητούν απαλλαγή για διά-
φορους λόγους, οι οποίοι είναι µαζικοί, αφορούν πολλούς, δεν
αφορούν έναν. Αυτό πρέπει να µελετηθεί και  πρέπει να µελετη-
θεί µε πρώτο κριτήριο βέβαια, το δίκαιο που έχει κάθε κατηγορία,
όταν ζητάει κάτι και δεύτερον και τις δηµοσιονοµικές επιπτώσεις,
εάν οι κατηγορίες αυτές είναι πάρα πολλές. Διότι, εάν φέρ’ ειπείν
µε κάποιο κριτήριο, δίκαιο, εύλογο απολύτως, εξαιρεθεί το σύµ-
παν από το ΕΕΤΗΔΕ, τότε χάνεται και το νόηµα της επιβολής του.
Και δυστυχώς δεν έχουµε αυτήν τη στιγµή, τη δυνατότητα να κά-
νουµε κάτι τέτοιο. 

Γιατί το συζητώ αυτό; Διότι είµαστε κοντά πια -το είπατε και
εσείς χθες, µε αφορµή τη χθεσινή συζήτηση- είµαστε πολύ κοντά
στην ώρα της αλήθειας. Δεν την  υπογράψαµε ακόµα τη σύµ-
βαση. Κάναµε ό,τι περνάει από το χέρι µας, για να µπορεί να υπο-
γραφεί. Αλλά το ΕΕΤΗΔΕ πρέπει να το δούµε. Είναι έκτακτο.
Υποτίθεται ότι τέλος του 2012 τελειώνει και µετά θα βρεθούµε
µπροστά σε ένα πάρα πολύ απλό θέµα, το οποίο πρέπει να το
αντιµετωπίσουµε εδώ. Πρέπει να κάνουµε -και χθες, ψηφίσαµε
ότι µέχρι τον Ιούνιο θα έχουµε- ένα νέο φορολογικό νόµο. Κάτι
πρέπει να κάνουµε, γιατί τα ακίνητα είναι πάρα πολύ επιβαρυµ-
µένα και σε αυτό συµφωνούµε όλοι στην Αίθουσα, νοµίζω. Αλλά
πρέπει να αντιµετωπιστεί αυτό το πρόβληµα µε συγκεκριµένο
τρόπο. 

Τι κάνουµε; Λέµε ότι τελείωσε το ΕΕΤΗΔΕ στο τέλος του 2012
και το διαγράφουµε και επιστρέφουµε στα παλιά; Μα πάλι είναι
επιβαρυµµένο το ακίνητο και πολύ πιο άδικα. Ή εκλογικεύουµε
το ΕΕΤΗΔΕ, το ελαφρύνουµε, το κάνουµε πιο κατάλληλο, τακτο-
ποιούµε τις κατηγορίες σαν και αυτή την οποία εσείς θέσατε και
καταργούµε άλλους φόρους; Αυτό είναι µία επιλογή την οποία
πρέπει να την κάνουµε. Και πρέπει να την κάνουµε νοµίζω, όχι
δεσµευµένοι από ρητορείες του χθες, γιατί µέχρι χθες, όλοι το
κατήγγειλαν ως χαράτσι, αλλά, εάν αποδειχθεί ότι µε αυτόν τον
τρόπο, µπορούµε να έχουµε µια εκλογίκευση και ελάφρυνση τε-
λικά τού βάρους στα ακίνητα, ίσως να είναι προτιµητέα λύση. Το
λέω αυτό, διότι στο διάλογο που γίνεται τον διακοµµατικό, το
θέµα αυτό θα τεθεί εκ µέρους µου και θα δούµε τι µπορούµε να
κάνουµε.

Σας ευχαριστώ. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ. 

Συνεχίζουµε µε την τέταρτη µε αριθµό 507/7-2-2012 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Αθανασίου Πλεύρη προς τους Υπουργούς Εσω-
τερικών και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την αδειοδότηση
των καταστηµάτων ιδιοκτησίας αλλοδαπών στο κέντρο της Αθή-
νας. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Πλεύρη θα απαντήσει η Αναπλη-
ρωτής Υπουργός Εσωτερικών κ. Γεννηµατά, αφού πρώτα ο κ.
Πλεύρης µάς την παρουσιάσει σύντοµα. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
Η πραγµατικότητα είναι, ότι ερχόµαστε να συζητήσουµε αυτήν

την επίκαιρη ερώτηση σε µια περίοδο, µετά τα χθεσινά γεγονότα,
αφ’ ενός µε την αλλαγή τού πολιτικού συστήµατος που παρου-
σιάζεται σιγά-σιγά. Πολλοί µίλησαν και για το τέλος της Μεταπο-
λίτευσης χθες, ενδεχοµένως. 

Σε κάθε περίπτωση, κυρία Υπουργέ, µετά την ψήφιση αυτής
της σύµβασης, αυτού του δευτέρου µνηµονίου, ακόµα και από
αυτούς που δεν ψηφίστηκε και δεν ανήκουν βέβαια, σε αυτούς
που θέλουν να προκαλέσουν το χάος, γιατί υπάρχουν και αυτοί
που δεν ψήφισαν, µε σκοπό να δηµιουργηθεί το χάος ή αυτούς
οι οποίοι απείχαν από τις ψηφοφορίες, ευελπιστούµε και πι-
στεύουµε ότι οι ευχές όλων είναι, ακόµα και αν υπάρχουν δια-
φωνίες, να επιτευχθεί αυτή όλη η διαδικασία, προκειµένου να
σωθεί η πατρίδα. 

Το δεύτερο στάδιο που συνδέεται άµεσα, κυρία Πρόεδρε, και
µε την ερώτηση, είναι ότι χθες πραγµατικά, για µια ακόµα φορά,
ο εµπορικός κόσµος της Αθήνας είδε να καταστρέφεται η περι-
ουσία του. Σήµερα, εκτός από την οικονοµική κρίση, πάρα πολλοί
βρίσκονται στην ανεργία για τις καταστροφές που έγιναν χθες,
από δυνάµεις οι οποίες επιθυµούν µια επαναστατικότητα και
κατά βάση, θεωρούν ότι θα  καταφέρουν να πάρουν µια ρεβάνς
για ό,τι έχουν χάσει στο παρελθόν. Εκεί πέρα, λοιπόν, πρέπει να
απαντήσουµε ότι δεν ανεχόµαστε όλα αυτά τα φαινόµενα, να
σταθούµε δίπλα στους εµπόρους που καταστράφηκαν χθες,
έστω και σε αυτές τις δύσκολες συνθήκες και να πατάξουµε όλα
αυτά τα φαινόµενα όπου και αν βρίσκονται. 

Αναφορικά µε την επίκαιρη ερώτησή µου, που συνδέεται µε
όλα αυτά, κυρία Υπουργέ, µέσα στο πλαίσιο της στήριξης τού
Έλληνα εµπόρου στο κέντρο της Αθήνας, πρέπει να γίνει ξεκα-
θάρισµα σ’ αυτό που συµβαίνει µε µαγαζιά αλλοδαπών, ειδικά
στο έκτο διαµέρισµα, τα οποία είτε παίρνουν µια εύκολη προέγ-
κριση και µπορούν να ανοίγουν γρήγορα, χωρίς να πληρούν τους
όρους είτε δεν έχουν καθόλου άδεια, λειτουργούν και δεν υπάρ-
χει διαδικασία άµεσης σφράγισης. 

Στη δευτερολογία µου, θα σας αναπτύξω όλα τα συγκεκριµένα
στοιχεία που υπάρχουν και τα οποία δείχνουν πως είτε κάποιοι
εκµεταλλεύονται το καθεστώς της γρήγορης προέγκρισης, ανοί-
γουν ένα µαγαζί που δεν πληροί τις προϋποθέσεις και σχεδόν
ποτέ, δεν κλείνει είτε δεν έχουν καθόλου άδεια και λειτουργούν
αθέµιτα απέναντι στους Έλληνες που πληρώνουν όλες τις ασφα-
λιστικές εισφορές και τη φορολογία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει η κ. Γεν-
νηµατά.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-
κών): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.

Κύριε Πλεύρη, πράγµατι η επίκαιρη ερώτησή σας έρχεται σε
µία εξαιρετικά δύσκολη στιγµή για το κέντρο της Αθήνας. Θέλω
να αναφερθώ και εγώ στη χθεσινή ψηφοφορία εδώ στη Βουλή,
γιατί θεωρώ ότι η υπερψήφιση του µνηµονίου από µεγάλη πλει-
οψηφία Βουλευτών του ελληνικού Κοινοβουλίου, δίνει µια ανάσα
στη χώρα µας. Διατηρεί την ελπίδα ζωντανή. 

Ξέρω ότι δεν ξεπεράσαµε το σύνολο των προβληµάτων.
Έχουµε ανηφορικό και δύσκολο δρόµο µπροστά µας. Χρειάζεται
σκληρή δουλειά, ψυχραιµία και αυτοσυγκράτηση. Θεωρώ όµως,
ότι έχουµε κάνει ένα σηµαντικό βήµα, για να διατηρήσουµε τη
χώρα µας στον πυρήνα της Ευρωζώνης και να αντιµετωπίσουµε
µια πιθανή αποµόνωση της Ελλάδας. 

Θεωρώ ότι είναι πάρα πολύ σηµαντική η προοπτική τού να
απαλλάξουµε τις επόµενες γενιές των Ελλήνων πολιτών από ένα

σηµαντικό βάρος τού χρέους, δίνοντας προοπτικές ανάκαµψης
στον τόπο. Ξέρω ότι ο δρόµος είναι εξαιρετικά δύσκολος.

Θέλω προσωπικά, να καταγγείλω τη βία και την ανοµία που
υπήρξε χθες στην Αθήνα. Δεν βοηθούν κανέναν. Οι εικόνες της
πόλης µας, της πρωτεύουσας της Ελλάδας, που έκαναν το γύρο
του κόσµου, σίγουρα δεν βοηθούν τις θυσίες που κάνουν οι Έλ-
ληνες πολίτες, όλα αυτά τα χρόνια. 

Δεν µπορεί να ανακάµψει η χώρα, αν δεν ανακάµψει η πρω-
τεύουσα, η σηµαία µας, το κέντρο της Αθήνας, η Αθήνα µας.
Ιστορικά κτήρια της πόλης, που αποτελούσαν σηµείο αναφοράς
για τη ζωή στο κέντρο της Αθήνας, παραδόθηκαν στις φλόγες
και καταστηµατάρχες είδαν τις περιουσίες τους να καταστρέ-
φονται.

Θέλω προσωπικά, να εκφράσω τη λύπη µου για όλα αυτά και
να επισηµάνω ότι υπάρχει το ενδιαφέρον του ίδιου του Πρωθυ-
πουργού για την αντιµετώπιση του ζητήµατος. Η Κυβέρνηση
αυτήν τη στιγµή, διερευνά τις δυνατότητες που υπάρχουν, ώστε
να συµπαρασταθεί στους καταστηµατάρχες, τους επιχειρηµα-
τίες που, κοντά στα άλλα οικονοµικά προβλήµατα αυτής της πε-
ριόδου, είδαν και τις περιουσίες τους να καταστρέφονται από τα
χθεσινά επεισόδια.

Έρχοµαι τώρα στο θέµα της επίκαιρης ερώτησής σας. Δυστυ-
χώς, δεν έχω πολύ χρόνο, οπότε θα αναγκαστώ να αναφερθώ
αναλυτικά στη δευτερολογία µου. Στην πραγµατικότητα ζητάτε,
κύριε Πλεύρη, να αυστηροποιηθεί το πλαίσιο αδειοδότησης έτσι,
ώστε να προστατευτούν οι ελληνικές επιχειρήσεις.

Εγώ θα έλεγα όµως να δούµε ποια είναι η πραγµατικότητα και
πώς δίνονται αυτές οι άδειες. Οι περισσότερες επιχειρήσεις είναι
είτε µικρά παντοπωλεία ή internet café. Θέλω να σας υπενθυµίσω
–γιατί είµαι σίγουρη ότι το γνωρίζετε- ότι δεν µπορεί ο κάθε αλ-
λοδαπός να ανοίξει τη δική του επιχείρηση. Υπάρχει ειδική άδεια
για ανεξάρτητη οικονοµική δραστηριότητα, η οποία έχει και πολύ
αυστηρές προϋποθέσεις. 

Ο υπήκοος τρίτης χώρας πρέπει να διαθέτει επαρκείς πόρους
για την άσκηση της δραστηριότητας, οι οποίοι είναι κατ’ ελάχι-
στον 60.000 ευρώ. Η δραστηριότητα θα πρέπει να συµβάλλει
στην ανάπτυξη της εθνικής οικονοµίας. Η αίτηση θα πρέπει να
συνοδεύεται από οικονοµοτεχνική µελέτη, στην οποία θα αναφέ-
ρονται διεξοδικά, τα στάδια υλοποίησης της δραστηριότητας.

Επίσης το δικαίωµα παραχωρείται σε ανθρώπους που έχουν
ήδη συµπληρώσει δέκα χρόνια νόµιµης παραµονής στη χώρα,
είναι επί µακρόν διαµένοντες, όπως προβλέπει η σχετική οδηγία
ή είναι συγγενείς Ελλήνων ή κοινοτικών πολιτών. 

Γνωρίζετε λοιπόν πολύ καλά ότι το θεσµικό πλαίσιο υπάρχει
και είναι αυστηρό. Όλοι σε αυτήν την Αίθουσα, γνωρίζουµε ότι
δεν φτάσαµε εδώ, ως χώρα, γιατί είχαµε έλλειµµα στο νοµοθε-
τικό µας πλαίσιο. Δεν µας λείπουν οι νόµοι σ’ αυτήν τη χώρα. Δυ-
στυχώς το πρόβληµά µας είναι το εάν τους εφαρµόζουµε και το
πώς τους υλοποιούµε. 

Επιφυλάσσοµαι στη δευτερολογία µου να σας δώσω στοιχεία,
γιατί αναζήτησα συγκεκριµένα στοιχεία και από το Δήµο της Αθή-
νας αλλά και από το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, που βε-
βαίως, έχουν σηµαντικές αρµοδιότητες γύρω από τα θέµατα που
ρωτάτε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών
Βουλευτής κ. Πλεύρης. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κατ’ αρχάς δεν θα διαφωνήσω, κυρία
Υπουργέ, ότι πράγµατι νοµικό πλαίσιο υπάρχει και το πρόβληµα
είναι η εφαρµογή αυτού του νοµικού πλαισίου.

Το πρόβληµα στη συγκεκριµένη περίπτωση, κινείται στην εξής
κατεύθυνση: Πολλές φορές αυτές οι οικονοµικές µελέτες που
πρέπει να βοηθούν στην ανάπτυξη της εθνικής οικονοµίας, είναι
κάποια τυπικά έγγραφα, τα οποία γίνονται και απλώς διεκπεραι-
ώνονται είτε από το δήµο είτε εν συνεχεία από την περιφέρεια.
Μάλιστα παρατηρείται το φαινόµενο στο ίδιο πρόσωπο είτε Έλ-
ληνα -που δραστηριοποιούνται όµως αλλοδαποί, δηλαδή οι επι-
χειρήσεις µετά, δουλεύονται από αλλοδαπούς- είτε αλλοδαπού,
να υπάρχει πληθώρα επιχειρήσεων. Υπάρχουν στοιχεία, τα οποία
θα καταθέσω εδώ πέρα, που δείχνουν ότι το τελευταίο εξάµηνο,
υπάρχει αλλοδαπός από το Μπαγκλαντές, που έχει ανοίξει επτά
διαφορετικές επιχειρήσεις. Δηλαδή, όταν µαστίζεται η Ελλάδα
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από την κρίση, έχει βρεθεί ένας αλλοδαπός από το Μπαγκλαντές
κι έχει την ικανότητα να ανοίγει επτά διαφορετικές επιχειρήσεις!
Εκεί προφανέστατα, µπαίνει µπροστά αυτός, που πληροί τις προ-
ϋποθέσεις και γίνεται η δουλειά από άλλους. 

Επίσης ένα άλλο ζήτηµα είναι και το καθεστώς της προέγκρι-
σης. Λέτε ότι µετά θα γίνουν όλοι αυτοί οι έλεγχοι. Υπάρχει όµως
πρώτα η προέγκριση. Όσον αφορά την προέγκριση, λοιπόν,
αυτήν τη στιγµή, γίνεται µία εκµετάλλευση. Προφανέστατα, από
τη µια πλευρά δεν θέλουµε τη γραφειοκρατία, για να µπορούν
να ανοίγουν επιχειρήσεις, αλλά από την άλλη, εκεί, γίνεται µια
εκµετάλλευση. Παίρνουν την προέγκριση και εν συνεχεία, µέχρι
να ελεγχθεί ο φάκελος, λειτουργούν κανονικά και αν ελεγχθεί και
δεν πληρούν τις προϋποθέσεις είτε κάνουν µία δεύτερη αίτηση
σ’ ένα άλλο όνοµα και παίρνουν µία άλλη προέγκριση, για να συ-
νεχίσουν τη δραστηριότητα της επιχείρησης είτε ενδεχοµένως,
παίρνουν και µία αναστολή από το διοικητικό πρωτοδικείο. 

Συνεπώς η πραγµατικότητα είναι, ότι ειδικά στο 6ο Διαµέρισµα
του Δήµου Αθηναίων υπάρχει µία υπερσυσσώρευση καταστηµά-
των ιδιοκτησίας υπηκόων τρίτων χωρών. Χαρακτηριστικά θα σας
αναφέρω περιπτώσεις, στις οποίες υπάρχει άδεια αυτήν τη
στιγµή, έχουν γίνει έλεγχοι και παρ’ όλο που έχουν γίνει, συνεχί-
ζουν να λειτουργούν. Όµως µε τι συνθήκες; 

Πρώτη περίπτωση: µαγειρείο το οποίο βρίσκεται στην οδό Δε-
ριγνύ αριθµός 64. Διαπιστώθηκε ότι τα δύο ανωτέρω καταστή-
µατα έχουν συνενωθεί µέσω διάνοιξης τµήµατος µεταξύ τους,
τόσο του ισογείου όσο και του υπογείου, ενώ υπάρχουν ενδείξεις
διαµονής, για ύπνο µεγάλου αριθµού ατόµων στο υπόγειο και
στο πατάρι των καταστηµάτων. Έγινε αυτή η έρευνα και το συγ-
κεκριµένο κατάστηµα συνεχίζει να λειτουργεί ως µαγειρείο.

Άλλη περίπτωση, που αναφέρεται στην πλατεία Βικτωρίας.
Έχει δηµιουργηθεί από τα µαγαζιά, τα οποία υπάρχουν, αυτο-
σχέδιο παζάρι και µαγειρεύουν στους δρόµους µε πρωτογενείς
συνθήκες υγιεινής. Πωλούν µαγειρεµένα φαγητά, λαχανικά και
ψάρια. Αυτοί είναι όλοι οι έλεγχοι οι οποίοι έχουν γίνει. 

Συνεπώς αντιλαµβάνοµαι ότι ενδεχοµένως, το νοµικό πλαίσιο
µπορεί να υπάρχει, αλλά παράλληλα, θα πρέπει να γίνονται οι
έλεγχοι, να γίνονται οι σφραγίσεις και το νοµικό πλαίσιο να οδη-
γήσει σε µία φόρµουλα -όχι επειδή δεν γίνονται έλεγχοι, διότι γί-
νονται από την Ελληνική Αστυνοµία και από τα κλιµάκια- ώστε,
όταν πλέον, γίνεται η σφράγιση, να µη γίνεται µε τόση ευκολία
αποσφράγιση, όπως γίνεται σήµερα είτε µε τις αναστολές, οι
οποίες δίνονται και µετά λειτουργεί το µαγαζί και µέχρι να εκδι-
καστεί η αίτηση στο διοικητικό πρωτοδικείο περνάνε ένα –δύο
χρόνια είτε µε τον ελλιπή έλεγχο. Ως προς αυτό, έχουν κάνει
πολύ µεγάλη δουλειά και οι κάτοικοι και οι επιχειρηµατίες του
Αγίου Παντελεήµονα και της πλατείας Αµερικής. Έχουν όλα τα
στοιχεία που αποδεικνύουν ότι συγκεκριµένα άτοµα, αλλοδαποί,
έχουν τόσες πολλές επιχειρήσεις, που δεν µπορούν να δικαιολο-
γηθούν. Οπότε εκεί, πρέπει να ταυτοποιήσουµε ποιος µπαίνει
µπροστά, ως «αχυράνθρωπος» και τι δραστηριότητες γίνονται
µετά και στα internet café, που δεν λειτουργούν ως internet café
και σε πολλά άλλα µαγαζιά, που λειτουργούν παράλληλα και για
τη µεταφορά χρηµάτων στο εξωτερικό, παρανόµως. 

Όλες αυτές οι δράσεις λοιπόν σίγουρα, δεν είναι µόνο θέµα
τού νοµοθετικού πλαισίου, αλλά είναι και θέµα µιας συντονισµέ-
νης δράσης, για να κλείσουν όλες αυτές τις δραστηριότητες, που
πλήττουν την εθνική οικονοµία κι είναι αθέµιτα ανταγωνιστικές,
απέναντι στους Έλληνες εµπόρους. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει η Αναπλη-
ρωτής Υπουργός Εσωτερικών, κ. Γεννηµατά. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-
κών): Κύριε Πλεύρη, όπως το είπατε, κατ’ αρχάς είναι θέµα συν-
τονισµένων δράσεων. 

Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι η Κυβέρνηση αυτή έχει ως προ-
τεραιότητα τη συντονισµένη δράση στο κέντρο της Αθήνας. Γνω-
ρίζετε πολύ καλά ότι και ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης έχει
αναλάβει συγκεκριµένες πρωτοβουλίες για να συντονίσει τον
αριθµό των Υπουργείων που έχουν συναρµοδιότητα στα ζητή-
µατα αυτά. Για εµάς το θέµα της τόνωσης της επιχειρηµατικό-
τητας είναι πρωτεύον στην προσπάθεια που κάνει η χώρα µας
για ανάκαµψη.

Θα ήθελα να σας παρακαλέσω να µου δώσετε τα στοιχεία που
έχετε. Έχουν πολύ µεγάλο ενδιαφέρον για εµάς και θα βοηθή-
σουν στη συνεργασία µας και µε το Δήµο της Αθήνας αλλά και
µε το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη. 

Όπως σας είπα και στην αρχή, ζήτησα και πήρα συγκεκριµένα
στοιχεία και από τους δύο και νοµίζω πως έχει ένα ενδιαφέρον
να σας τα αναφέρω. 

Το πιο ενδιαφέρον απ’ όλα είναι ότι ο Δήµος Αθηναίων ανα-
γνωρίζοντας ακριβώς τις συνθήκες που επικρατούν στην περιοχή
έχει προβεί µε αποφάσεις του Δηµοτικού Συµβουλίου, τον Ιούνιο
του 2011 και τον Ιανουάριο του 2012, στην αναστολή χορήγησης
αδειών ίδρυσης και λειτουργίας για νέα καταστήµατα υγειονοµι-
κού ενδιαφέροντος, καθώς και µπαρ, αµιγείς και µεικτές επιχει-
ρήσεις προσφοράς υπηρεσιών διαδικτύου, µίνι µάρκετ και οπω-
ροπαντοπωλείων. 

Θα ήθελα, λοιπόν, να δω για ποιες άδειες µιλάτε στο συγκε-
κριµένο διάστηµα, αφού έχει παρθεί απόφαση να σταµατήσουν
να χορηγούνται τέτοιου είδους άδειες. Νοµίζω ότι θα ενδιαφερ-
θεί και ο δήµαρχος να ελέγξει τι ακριβώς γίνεται, γιατί γνωρίζω
τον αγώνα που δίνει.

Επιπλέον η Δηµοτική Αστυνοµία, στο πλαίσιο των αρµοδιοτή-
των της, σε ό,τι αφορά τα καταστήµατα υγειονοµικού ενδιαφέ-
ροντος και µη, διενεργεί τακτικούς και έκτακτους ελέγχους µε
στόχο τη διαπίστωση της ύπαρξης σχετικής άδειας ίδρυσης και
λειτουργίας, της τήρησης του προβλεπόµενου ωραρίου, της κα-
τάληψης κοινόχρηστου χώρου και τήρησης των όρων άδειας λει-
τουργίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Αναπληρωτού Υπουργού) 

Ειδικότερα, στην περιοχή της 6ης Δηµοτικής Κοινότητας έχει
µέχρι στιγµής πραγµατοποιηθεί ένας αξιόλογος αριθµός ελέγ-
χων µε την υποβολή διακοσίων εξήντα δύο εκθέσεων προφορι-
κής µήνυσης το 2010 και πεντακόσιων δέκα το 2011, ενώ εκτελέ-
στηκαν εκατόν εβδοµήντα οκτώ αποφάσεις σφράγισης καταστη-
µάτων υγειονοµικού ενδιαφέροντος και τριακόσιες τριάντα έξι,
το 2010 και το 2011 αντίστοιχα. 

Καταλαβαίνετε ότι γίνεται προσπάθεια. Δεν έχει εξαντληθεί η
προσπάθεια και νοµίζω ότι πρέπει όλοι να συµβάλουµε µε τις
γνώσεις που έχουµε και µε τα περιστατικά που πέφτουν στην αν-
τίληψή µας, έτσι ώστε να µπορούµε να λειτουργούµε συντονι-
σµένα.

Το πρόβληµα τώρα, βέβαια, δεν εξαντλείται µόνο στη δράση
των νοµίµων. Νοµίζω ότι το µεγαλύτερο πρόβληµα στο κέντρο
της Αθήνας είναι το παραεµπόριο. Θέλω να αναφέρω ότι έχει
γίνει πολύ µεγάλη προσπάθεια από το Υπουργείο Προστασίας
του Πολίτη, ειδικά για την περιοχή του 6ου Διαµερίσµατος. Μόνο
τον Ιανουάριο η Αστυνοµία διενήργησε ελέγχους σε δεκατρείς
χιλιάδες τριακόσια τριάντα εννέα άτοµα και προσήγαγε τέσσερις
χιλιάδες τετρακόσιους ογδόντα τέσσερις, από τους οποίους συ-
νελήφθησαν τριακόσιοι ενενήντα πέντε για διάφορα αδικήµατα. 

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι η προσπάθεια γίνεται όσο καλύ-
τερα µπορούµε, όσο πιο συντονισµένα µπορούµε, µε τις δυνά-
µεις που διαθέτουµε αυτήν τη στιγµή. Και νοµίζω ότι η καλύτερη
δυνατή συνεργασία και των Βουλευτών µε τις δηµοτικές αρχές
και τα συναρµόδια Υπουργεία, θα µπορέσει να αποδώσει τους
καρπούς που περιµένουν και οι πολίτες απ’ όλους εµάς. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Η τρίτη µε αριθµό 510/7-2-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου

κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Ιωάννη Ζιώγα προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης
και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων έγκρισης κρατι-
κού κονδυλίου προς τους δήµους για τη σίτιση των σχολείων
Θεσσαλονίκης, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος της κυρίας
Υπουργού και διαγράφεται. 

Η τέταρτη µε αριθµό 508/7-2-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
κ. Κωνσταντίνου Κιλτίδη προς τους Υπουργούς Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχε-
τικά µε τη νοσηλεία των ψυχικώς πασχόντων ατόµων, δεν συζη-
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τείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 
Κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό ολοκληρώθηκε η συζή-

τηση των επικαίρων ερωτήσεων. 

5304 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η µε αριθµό 18/27-1-2012 επερώτηση του Ανε-
ξάρτητου Βουλευτή κ. Σπυρίδωνος Γαληνού, σύµφωνα µε το
άρθρο 134, παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής, προς
τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τη διατήρηση
κλιµακίων Πυροσβεστικής στη Λέσβο. 

Πριν δώσω το λόγο στον επερωτώντα Βουλευτή, σας ενηµε-
ρώνω ότι από το ΛΑΟΣ ορίζεται ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος για τη σηµερινή συζήτηση ο κ. Ιωάννης Κοραντής. 

Το λόγο έχει ο επερωτών Βουλευτής κ. Σπυρίδων Γαληνός. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, βαθιά ανησυχία και αναστάτωση έχει προκα-

λέσει στους κατοίκους της Λέσβου η είδηση ότι το πόρισµα της
επιτροπής, που έχει συγκροτηθεί για την αναδιάρθρωση και ανα-
διοργάνωση των υπηρεσιών του Πυροσβεστικού Σώµατος, απει-
λεί τη διατήρηση των πυροσβεστικών κλιµακίων Πλωµαρίου και
Αγιάσου, θέτοντας υπό αίρεση την ασφάλεια του µισού νησιού. 

Η σηµερινή διασπορά των πυροσβεστικών κλιµακίων ανταπο-
κρίνεται στις προκλήσεις που θέτει το γεωγραφικό ανάγλυφο της
Λέσβου και εξασφαλίζει την άµεση και αποτελεσµατική επέµ-
βαση της πυροσβεστικής σε πυρκαγιές. Το να µείνει µια περιοχή,
στην οποία βρίσκονται πολλά πευκόφυτα δάση, τα µισά περίπου
ελαιόδεντρα της Λέσβου, καθώς και ποτοποιίες που παράγουν
το 50% των ελληνικών εξαγωγών ούζου, χωρίς κλιµάκιο Πυρο-
σβεστικής Υπηρεσίας, είναι επικίνδυνο και ανορθολογικό. 

Αντίκειται ακόµα και σε αυτήν την ίδια τη λογική που επιβάλ-
λουν οι δύσκολες οικονοµικές συνθήκες, µιας που και το κόστος
από τις πυρκαγιές που δεν θα αντιµετωπίζονται εγκαίρως θα
υπερβαίνει κατά πολύ την όποια µηδαµινή εξοικονόµηση πόρων
προκύψει από το κλείσιµο αυτών των δύο κλιµακίων. 

Γι’ αυτό και το ερώτηµά µου είναι σαφές. Η πρώτη έγγραφη
απάντηση που πήρα δεν ήταν καθόλου ικανοποιητική. Έτσι, επα-
νέρχοµαι και θέτω το ζήτηµα και σας ερωτώ σε ποιες συγκεκρι-
µένες ενέργειες θα προβείτε και για να ηρεµήσει η κοινή γνώµη
της Λέσβου, αλλά παράλληλα και για να εγγυηθείτε τη διατή-
ρηση των δύο αυτών κλιµακίων της Πυροσβεστικής, δηλαδή της
Αγιάσου και του Πλωµαρίου. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Εµµα-

νουήλ Όθωνας. 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Είναι εύλογη η απορία µου για ποιο λόγο επανέρχεται ο συνά-

δελφος –χρησιµοποιώντας µάλιστα την εξαιρετική διαδικασία
επερώτησης και όχι µιας απλής επίκαιρης ερώτησης- για ένα
θέµα για το οποίο, όπως ήδη ανέφερε, πράγµατι, έχει το δι-
καίωµα να µην ικανοποιείται από την απάντηση που πήρε στη δια-
δικασία της κοινοβουλευτικής ερώτησης που απηύθυνε προς το
Υπουργείο. 

Θέλω να πιστεύω ότι η επιλογή της διαδικασίας της επερώτη-
σης για το θέµα έγκειται κυρίως στην ιδιαίτερη σηµασία που έχει
το θέµα τοπικά για την περιοχή της Λέσβου καθώς και στην αν-
τίστοιχη ευαισθησία του συναδέλφου. Όµως, η διαδικασία που
ο κύριος συνάδελφος επέλεξε, µου δίνει τη δυνατότητα µιας ευ-
ρύτερης συζήτησης –και νοµίζω ότι και ο ίδιος αυτό θα το κατα-
στήσει σαφές, όταν ξαναπάρει το λόγο στο πλαίσιο της
παρούσης διαδικασίας- γύρω από το θέµα του επιχειρησιακού
σχεδιασµού του Πυροσβεστικού Σώµατος αλλά και ειδικότερα
στην περιοχή του Νοµού Λέσβου συνολικά, αξιοποιώντας αυτήν
την ευκαιρία που έχουµε. 

Αυτό το οποίο νοµίζω ότι αποτελεί το αντικείµενο της ερώτη-
σης και στο οποίο δεν θα υπεκφύγω καθόλου να απαντήσω –και
µάλιστα θέλω να το κάνω στο συντοµότερο δυνατό χρόνο εκ του
προβλεποµένου από τον Κανονισµό της Βουλής- είναι να καθη-
συχάσω κατ’ αρχάς τον κύριο συνάδελφο και όλους όσους αδί-

κως ανησυχούν για το συγκεκριµένο θέµα, λέγοντας ότι η ανη-
συχία αυτή εντάσσεται σε µία φηµολογία, η οποία διέρχεται όλες
τις περιοχές της χώρας εδώ και πάρα πολύ µεγάλο διάστηµα
από τη διαρροή –όχι την κακοπροαίρετη- µιας επεξεργασίας που
µια τεχνική επιτροπή του Πυροσβεστικού Σώµατος επεξεργάζε-
ται αυτήν την περίοδο. 

Νοµίζω, δηλαδή, ότι µια θετική πρωτοβουλία του Αρχηγείου
του Πυροσβεστικού Σώµατος, που σκοπό έχει την ποιοτική ανα-
βάθµιση των παρεχόµενων υπηρεσιών προς τους πολίτες και τις
τοπικές κοινωνίες κάθε περιοχής, πήρε µια έκταση και µια δηµο-
σιοποίηση σε ένα πολύ πρώιµο στάδιο, που δηµιούργησε τέτοιου
είδους ζητήµατα, όπως αυτά που τίθενται από τον κύριο συνά-
δελφο, χωρίς αυτήν τη στιγµή να υπάρχει, ειλικρινά, κανένας
λόγος να υπάρχει αυτή η ανησυχία.

Αυτήν τη στιγµή αυτό που γίνεται είναι ότι συστάθηκε -επανα-
λαµβάνω- µια τεχνική επιτροπή µε απόφαση του Αρχηγείου, που
κάνει µια προσέγγιση όσο γίνεται πιο ολοκληρωµένη σε αυτό το
πρώτο επίπεδο αναδιάρθρωσης και επανεξέτασης του σχεδια-
σµού των υπηρεσιών του Πυροσβεστικού Σώµατος σε όλη τη
χώρα, προκειµένου να εντοπιστούν ενδεχόµενες δυσαρµονίες,
ανορθολογικές κατανοµές υπηρεσιών και προσωπικού και να
προτείνει µια ορθολογικότερη διάθεση του προσωπικού, των
υπηρεσιακών δοµών για το καλύτερο δυνατό αποτέλεσµα.

Αυτός είναι ο στόχος, αυτή είναι η πρόθεση και αυτό γίνεται
αυτήν τη στιγµή. Θέλω να είµαι απολύτως συγκεκριµένος. Από
την ενηµέρωση που είχαµε -γιατί στο πολιτικό επίπεδο του
Υπουργείου, στον Υπουργό, στον Υφυπουργό και στο Γενικό
Γραµµατεία Δηµόσιας Τάξης δεν έχει φτάσει επισήµως κάτι από
τις επεξεργασίες αυτής της τεχνικής επιτροπής- είναι σε φάση
ολοκλήρωσης και υποβολής της προς τον Αρχηγό, όπου θα γίνει
µια νέα αξιολόγηση και επεξεργασία από το Επιτελείο του Πυ-
ροσβεστικού Σώµατος και στη συνέχεια θα αποσταλεί στην πο-
λιτική ηγεσία του Υπουργείου.

Θέλω να σας διαβεβαιώσω, κύριε συνάδελφε, µε απόλυτη ει-
λικρίνεια ότι, όπως και σε όλα τα παρεµφερή θέµατα, θα υπάρξει
διάλογος µε τους πολιτικούς και θεσµικούς εκπροσώπους κάθε
περιοχής, δεν θα υπάρξει κανένας απολύτως αιφνιδιασµός και
θα υπάρξει µια εν τέλει κατάληξη αυτού του νέου επιχειρησιακού
σχεδιασµού σε ό,τι αφορά τη δοµή των υπηρεσιών και την κατα-
νοµή του προσωπικού, που θα εξυπηρετεί το δηµόσιο συµφέρον
της κάθε περιοχής µε τον αποτελεσµατικότερο τρόπο. Εξάλλου,
αυτός είναι και ο στόχος της όλης προσπάθειας και διαδικασίας,
που, επαναλαµβάνω, βρίσκεται σε ένα πρώιµο στάδιο, που δεν
συνιστά λόγο οποιασδήποτε συζήτησης, όπως αυτή που η ευαι-
σθησία σας για το θέµα θέλει να προκαλέσει σε µια ώρα που,
όµως, είναι παντελώς, ειλικρινά σας το λέω, ανεπίκαιρη.

Χαρακτηριστικό της φηµολογίας και όλης αυτής της προσπά-
θειας που γίνεται για να δηµιουργηθεί θόρυβος είναι το εξής γε-
γονός. Επειδή προέκυψε η πρωτοβουλία σας αυτή, ζήτησα µια
ενηµέρωση ειδικά για την περιοχή. Από ό,τι µε πληροφόρησαν -
και φαντάζοµαι ότι µε πληροφόρησαν σωστά- η συγκεκριµένη
επιτροπή δεν προτείνει την κατάργηση και των δυο πυροσβεστι-
κών κλιµακίων στην περιοχή του Νοµού Λέσβου, αλλά σας λέω
ότι ούτως ή άλλως αυτό σε αυτήν τη φάση δεν έχει εκείνη τη ση-
µασία που η διαρροή που έγινε από τη δουλειά της επιτροπής
αποδίδει και η ανησυχία σας που εκφράζεται µέσα από τη συγ-
κεκριµένη ερώτηση προσδίδει.

Θέλω, λοιπόν, ανακεφαλαιώνοντας και κωδικοποιώντας, να
σας πω το εξής: Αυτήν τη στιγµή δεν επίκειται καµµία σε άµεσο
χρόνο απόφαση του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη για
αναδιάρθρωση των πυροσβεστικών υπηρεσιών. Αυτό που υπάρ-
χει είναι η ύπαρξη µιας πρώιµου σταδίου επεξεργασίας µιας ει-
δικής επιτροπής που συγκροτήθηκε στο Αρχηγείο. Θα ακολου-
θήσει η αξιολόγηση από το επιτελείο του Αρχηγείου και τον Αρ-
χηγό και στη συνέχεια, θα έρθει στο πολιτικό επίπεδο, που µε
διάλογο και διαβούλευση µε τις τοπικές κοινωνίες, τους θεσµι-
κούς και πολιτικούς εκπροσώπους θα κοιτάξουµε πώς αυτός ο
σχεδιασµός «κουµπώνει» και ακουµπά µε τον καλύτερο δυνατό
τρόπο τις υπηρεσίες που το Πυροσβεστικό Σώµα στη συγκεκρι-
µένη περιοχή θέλει να παράσχει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
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Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος και Βουλευτής
Επικρατείας του ΛΑΟΣ κ. Κοραντής.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, εγώ θα ήθελα να ξεκινήσω µε το να σας

συγχαρώ, διότι, παρακολουθώντας την οµιλία σας, διαπίστωσα
ότι σε επτά λεπτά επαναλάβατε περίπου πέντε φορές πολύ εύ-
γλωττα αυτό το οποίο περιέχει σε τρεις παραγράφους το δελτίο
Τύπου του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη µε ηµεροµηνία
23 Ιανουαρίου και µε περισσότερο τεχνοκρατική γλώσσα αυτά
τα οποία ο Υπουργός κ. Παπουτσής, έχει απαντήσει σε αντίστοι-
χες ερωτήσεις των συναδέλφων µου, παραδείγµατος χάριν του
κ. Κολοκοτρώνη και του κ. Βελόπουλου.

Συγκράτησα, ασφαλώς -και νοµίζω ότι ο συνάδελφος, ο κ. Γα-
ληνός, πολύ ορθά έκανε την επερώτηση και αυτό έχει σηµασία-
την αναφορά σας ότι πάντως από τα πρώτα στάδια της µελέτης
αυτής της επιτροπής δεν προκύπτει εισήγηση για να καταργη-
θούν οι δύο σταθµοί, αν δεν κάνω λάθος. Θα µε διορθώσετε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): … (Δεν ακούστηκε)

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Αυτό είναι θετικό. 
Το ζητούµενο είναι, κύριε Υπουργέ, ότι αναφερθήκατε σε διαρ-

ροές, οπότε το θέµα τίθεται κάπως ευρύτερα, διότι η Λέσβος
είναι ένα ακριτικό νησί απέναντι από την Τουρκία και συγκρατεί
την προσοχή όλων µας, όχι µόνο λόγω των πλουτοπαραγωγικών
πόρων -λόγω του ούζου και των ελιών- αλλά διότι έχουµε -και δυ-
στυχώς έχουν και οι νησιώτες- πικρή εµπειρία των όσων έχουν
τραβήξει στο παρελθόν από τις πυρκαγιές, όχι µόνο στη Λέσβο
αλλά και στα νησιά του Αιγαίου, οι οποίες κατά οµολογία του πα-
λαιότερα Τούρκου Πρωθυπουργού κ. Γιλµάζ  ήταν βαλτές.

Αυτό δεν σας έχει απασχολήσει, κύριε Υπουργέ; Δηλαδή,
ασφαλώς, µέσα στη σκέψη για την ορθολογική κατανοµή των
πόρων µε τον οικονοµικότερο δυνατό τρόπο, του ανθρώπινου
δυναµικού, των µέσων που διαθέτει η Πυροσβεστική Υπηρεσία,
σας έχει απασχολήσει ο ειδικότερα ευαίσθητος χαρακτήρας της
Λέσβου; Σας έχει απασχολήσει, παραδείγµατος χάριν, ο ειδικό-
τερος χαρακτήρας των ακριτικών νοµών στον Έβρο; 

Σας ρωτώ αυτό διότι, σύµφωνα µε δηµοσιεύµατα του Τύπου –
δεν ξέρω τώρα αν θα τα αποκαλέσετε διαρροές ή άλλο τι- επτά
πυροσβεστικές µονάδες και για την ακρίβεια της Χρυσούπολης,
τα πυροσβεστικά κλιµάκια Ιάσµου, Νευροκοπίου, Δικαίου, Σταυ-
ρούπολης, Παρανεστίου και Σαππών πρόκειται να κλείσουν µε
µοναδικό κριτήριο το οικονοµικό κόστος.

Δεν θέλω να ξεφύγω, κύριε Υπουργέ, από το θέµα µας που
αφορά τη Λέσβο. Απλά, επειδή αναφερθήκατε σε διαρροές, δια-
πιστώνω ότι υπάρχουν στοιχεία, τα οποία αναφέρονται σε µία
άλλη ακριτική εξίσου ευαίσθητη περιοχή και θα ήθελα, εάν µπο-
ρείτε, να διαψεύσετε ότι υπάρχουν σε πρώιµο έστω στάδιο από
αυτήν την τεχνοκρατική επιτροπή του Πυροσβεστικού Σώµατος
σκέψεις, προτάσεις, σχέδια για κατάργηση αυτών των σταθµών
ή κλιµακίων στις εξαιρετικά ευαίσθητες αυτές περιοχές, όχι µόνο
λόγω βιοµηχανίας, παραγωγής ή λόγω οικονοµίας αλλά αµιγώς
από εθνική σκοπιά.

Τρίτο στοιχείο το οποίο θα ήθελα να θίξω, κύριε Υπουργέ, είναι
το πώς προτίθεστε να αντιµετωπίσετε το ευρύτερο πρόβληµα
της πυρόσβεσης, διότι πλησιάζει, ευτυχώς ή δυστυχώς, ο καιρός
όπου τα πυροσβεστικά µέσα πρέπει να ενεργοποιηθούν. 

Το λέω αυτό διότι, αν δεν κάνω λάθος -και θα παρακαλούσα
να µε διαψεύσετε ή να µε επιβεβαιώσετε- αυτή η επιτροπή επρό-
κειτο να καταθέσει το πόρισµά της περί τα µέσα Δεκεµβρίου.
Είχε συσταθεί µε µια απόφαση του Αρχηγού του Πυροσβεστικού
Σώµατος στις 16 Νοεµβρίου, αν δεν κάνω λάθος. Τώρα λέτε ότι
θα υποβληθεί κάποια στιγµή, θα πάει στον Αρχηγό, ο Αρχηγός
θα την επεξεργαστεί πολύ λογικά, θα υποβάλει το πόρισµά του
αρχικά –φαντάζοµαι- στο Γενικό Γραµµατέα του Υπουργείου
Προστασίας του Πολίτη και εκείνος στον Υπουργό Προστασίας
του Πολίτη. Μα, έτσι θα φτάσουµε στο καλοκαίρι! Πότε περιµέ-
νετε να τα υλοποιήσετε όλα αυτά; Το Σεπτέµβρη; 

Δεν σας µέµφοµαι προσωπικά. Αναφέροµαι –το αντιλαµβάνε-
στε, είµαι βέβαιος- στην όλη δοµή και λειτουργία µιας γραφει-
οκρατικής µηχανής, η οποία, δυστυχώς, µονίµως γίνεται
επιµηθεύς αντί να είναι προµηθεύς.

Και έρχοµαι στα πυροσβεστικά ελικόπτερα που θα αφορούν
ασφαλώς και τη Λέσβο, για να µην πω ειδικότερα τη Λέσβο. Αν-
τιλαµβάνοµαι ότι πάτε να τα προµηθευτείτε µέσω της NAMSA.
Θα µας στοιχίσουν ο κούκος αηδόνι! Το ξέρετε. Νοµίζω ότι γνω-
ρίζετε τι είναι η NAMSA. Έχει την προϊστορία της. Ρωτήστε το
Υπουργείο Εθνικής Άµυνας να σας πει. 

Θα ήθελα να σας θέσω ένα ερώτηµα. Έχετε σκεφθεί κατά
πόσο αντί της ενοικίασης ελικοπτέρων –δεν σας µέµφοµαι γι’
αυτό, καλά κάνατε, τα χρειαζόµαστε, δεν µπορεί να γίνει αλλιώ-
τικα, δεν µπορούµε να λειτουργούµε µόνο µε τα «Καναντέρ», σα-
φέστατα, ειδικότερα για τα νησιά- θα ήταν καλύτερη η
προµήθεια αυτήν τη στιγµή µε αγορά -µε διαγωνισµό- µικρών ελι-
κοπτέρων; Στην πιάτσα υπάρχουν και είναι φθηνά αυτήν τη
στιγµή, γιατί έχουµε κρίση. Έχει εξεταστεί αυτό το ενδεχόµενο; 

Τα σχόλιά µου, κύριε Υπουργέ, στοχεύουν –ως αντιλαµβάνε-
σθε- στο να ενισχύσουν, όχι να επικρίνουν, την προσπάθεια η
οποία καταβάλλεται –από εσάς προσωπικά, από το Υπουργείο,
από την πολιτεία- σε µία κατεύθυνση επιτάχυνσης της ορθολο-
γικής χρησιµοποίησης των µέσων που διαθέτουµε και όχι στην
κατεύθυνση µιας -µε στενή γραφειοκρατική και οικονοµική αντί-
ληψη- κατάργησης συγκεκριµένων κλιµακίων στην Αγιάσο ή στο
Πλωµάρι. Με αυτόν τον τρόπο, θα εξοικονοµηθούν κάποια ευρώ,
χωρίς, όµως, να αντιµετωπίσουµε µε πολιτική ευαισθησία και κρι-
τήριο τις ευρύτερες συνέπειες που θα έχει για τη Λέσβο, για τους
συγκεκριµένους χώρους και όχι µόνο. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ και

Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. Θεόδωρος Δρίτσας. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, εµένα τουλάχιστον η απάντηση που δώσατε

µέχρι στιγµής δεν µε καθησυχάζει. Έχω και την αίσθηση –σχεδόν
τη βεβαιότητα- ότι ούτε τους πολίτες της Λέσβου και τους κατοί-
κους του Πλωµαρίου και της Αγιάσου θα καθησυχάσει, υποθέτω
και τον επερωτώντα Βουλευτή-συνάδελφο, τον κ. Γαληνό επίσης. 

Και τούτο διότι το θέµα υπάρχει. Έχουµε δείγµατα γραφής
ενός σχεδίου -ανεξάρτητα από τη λειτουργία της Επιτροπής για
τη µελέτη που επικαλεστήκατε- σε όλη την Ελλάδα ανάλογο µε
τις συγχωνεύσεις των σχολείων για το «λιγότερο κράτος». Υπάρ-
χει, βέβαια, µία αντινοµία και µία αντίφαση, γιατί τα πολιτικά κόµ-
µατα και οι πολιτικοί που προωθούν την ιδέα του «λιγότερου
κράτους», όταν βρίσκονται µπροστά στην εφαρµογή του «λιγό-
τερου κράτους» -που αυτό σηµαίνει,  λιγότερα σχολεία, λιγότε-
ρες κοινωνικές υπηρεσίες, λιγότερες µονάδες πυρόσβεσης
κ.ο.κ.- εξανίστανται και είναι λογικό. Παρ’ όλα αυτά, όµως, υπάρ-
χει αντίφαση και αντινοµία. 

Έχω υπ’ όψιν µου ένα παράδειγµα από τον τόπο καταγωγής
µου, το Λεωνίδιο Κυνουρίας. Είναι ένας χρόνος τώρα περίπου
που προωθήθηκε η κατάργηση του εκεί -ιστορικού κιόλας, εγκα-
τεστηµένου σε ένα πολύ καλό κτήριο- σταθµού πυρόσβεσης,
γιατί πρέπει να συγχωνευτεί µε το Άστρος. Το Άστρος το χωρί-
ζουν βουνά και δάση από το Λεωνίδιο. Μπορεί να είναι Κυνουρία
και το ένα και το άλλο, Αρκαδία, αλλά, εν πάση περιπτώσει, για
την ανάγκη άµεσης παρέµβασης σε φλεγόµενα δάση ο κοινός
νους κατανοεί ότι δεν µπορεί η εγκατάσταση του σταθµού στο
Άστρος να καλύψει και τις περιοχές του Λεωνιδίου και της ευρύ-
τερης περιοχής του Πάρνωνα. Τέτοια έχουν αναφερθεί και σε
όλη την Ελλάδα πριν καν συγκροτηθεί η επιτροπή. 

Η ερώτηση που ο κ. Γαληνός θεωρεί ότι δεν απαντήθηκε επαρ-
κώς κατατέθηκε στις 29-11-2011. Εσείς απαντήσατε στις 9-12-
2011. Αναφέρεστε σε σύσταση επιτροπής από τις 16-11-2011.
Έχουν περάσει τρεις µήνες. Δεν µπορώ να αξιολογήσω αν αυτός
ο χρόνος είναι λίγος ή πολύς. Εν πάση περιπτώσει, είναι ένας
επαρκής χρόνος. 

Καλό θα ήταν να απαντήσει ο Υπουργός: «Έχουν δοθεί οι κα-
τευθύνσεις συγχώνευσης, κατάργησης µονάδων; Τι µελετά ακρι-
βώς αυτή η επιτροπή;». Γιατί χωρίς φωτιά δεν υπάρχει και
καπνός. 

Απ’ αυτήν την άποψη, επειδή δεν είναι µακριά ίσως ο χρόνος
µ’ αυτές τις πολιτικές που υλοποιούνται, να δούµε όχι µόνο συγ-
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χωνεύσεις και καταργήσεις υπηρεσιών γενικότερης έννοιας κοι-
νωνικής πρόνοιας και στήριξης, όπως είναι η Πυροσβεστική Υπη-
ρεσία, αλλά και ιδιωτικοποιήσεις ακόµα και σ’ αυτούς τους
νευραλγικούς τοµείς, οι απαντήσεις πρέπει να είναι σαφείς.

Στην Αγιάσο –και στο Πλωµάρι ιδιαίτερα- λειτουργούν υπο-
δειγµατικές κινήσεις πολιτών σε εθελοντική βάση µε άψογη ορ-
γάνωση. Ο κ. Γαληνός µπορεί να τα πει καλύτερα. Εγώ δεν είµαι
Βουλευτής εκείνης της περιοχής, αλλά πηγαίνω συχνά και δια-
τηρώ επαφή εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ, καθώς έχω την ευθύνη του
βορείου Αιγαίου και προσπαθώ να ενηµερώνοµαι. 

Έχουν πράγµατι, λοιπόν, µία υποδειγµατική παρουσία. Ε, όχι
αυτό να γίνει και πρόσχηµα ότι το κράτος θα αποστεί των υπο-
χρεώσεών του, επειδή υπάρχουν πράγµατι υποδειγµατικές εθε-
λοντικές δράσεις πυρόσβεσης και πυροπροστασίας στην
περιοχή! 

Απ’ αυτήν την άποψη, οι απαντήσεις όντως επείγουν, όπως
επείγει, αφού µιλάµε για νησιά του βορείου Αιγαίου και η περί-
φηµη αποσαφήνιση –και, βέβαια, δεν είστε εσείς αρµόδιος να τη
δώσετε- για την κατάργηση του συνταγµατικά κατοχυρωµένου
δικαιώµατος των νησιών να έχουν µία ειδική µεταχείριση σε
σειρά ζητηµάτων. Ένα απ’ αυτά είναι και η πυρόσβεση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Όµως, το σηµαντικότερο είναι ο µειωµένος ΦΠΑ. Εχθές, η
πλειοψηφία της Βουλής των Ελλήνων, οι εκατόν ενενήντα εννέα
Βουλευτές, ψήφισαν ουσιαστικά την κατάργηση του µειωµένου
ΦΠΑ για τα νησιά! Μπορεί να έγινε στη γενική διατύπωση και µε
παραποµπή στο επικείµενο φορολογικό νοµοσχέδιο, αλλά αυτό
ψήφισαν, µε σαφούς ισχύος τελεσίδικη δεσµευτικότητα! Δεν
ξέρω τι περιθώρια θα έχει το Υπουργείο από εδώ και πέρα να
µην το κάνει, γιατί µιλάει σαφώς για φορολογικές ρυθµίσεις και
στο ΦΠΑ, χωρίς διακρίσεις, µε κατάργηση δηλαδή όλων των δια-
κρίσεων. Και αυτό ψηφίστηκε εχθές από την ελληνική Βουλή,
από τους εκατόν ενενήντα εννέα!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εποµένως, δεν µιλάµε για ένα µεµονωµένο ζήτηµα, αλλά και
για τη συνολική νησιωτική πολιτική, τη συνταγµατικά κατοχυρω-
µένη.

Εγώ θα µείνω στο δικό σας θέµα και σας καλώ να απαντήσετε.
Συνηγορώ µε το συνάδελφο Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Γαληνό να δώσετε µία σαφή απάντηση στο συγκεκριµένο θέµα.
Τα άλλα είναι αρµοδιότητα συνολικά της Κυβέρνησης, αλλά και
όλων. 

Το θέµα δεν ανακινήθηκε χωρίς αιτία. Εν πάση περιπτώσει,
τρεις µήνες αυτή η επιτροπή, πότε θα ολοκληρώσει το έργο της;
Αν κατάλαβα καλά, εσείς είπατε ότι ήδη ακόµα βρίσκεται σε
πρώιµο στάδιο. Τρεις µήνες και ακόµα είναι σε πρώιµο στάδιο;
Και χωρίς κατευθύνσεις; Και χωρίς προδιαγραφές; Και χωρίς
πλαίσιο ερευνά αυτή η επιτροπή; Από µηδενική βάση;

Όλα αυτά είναι σοβαρά ερωτήµατα και δεν µπορεί κανείς να
τα αποφύγει. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, τριάντα ένας µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκ-
παιδευτικοί από το 1ο Γενικό Λύκειο Αλεξανδρούπολης, 1ο
Τµήµα.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο επερωτών Βουλευτής κ. Γαληνός.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ: Κύριε Υπουργέ, αναρωτηθήκατε γιατί

επέλεξα το δρόµο της επερώτησης για να απαντηθεί µία ερώ-
τηση που τη θεωρήσατε σχετικά απλή και θα µπορούσε να απαν-
τηθεί, αν είχα επιλέξει µία άλλη διαδικασία.

Κατ’ αρχάς, πρέπει να σας πω ότι από χαρακτήρα µε ενδιαφέ-
ρει η ουσία και όχι ο τύπος. Δεύτερον, θα έπρεπε να συζητηθεί
ταχύτατα, διότι είναι πολύ καλύτερο το προλαµβάνειν από το θε-

ραπεύειν. Τρίτον, νοµίζω ότι από τις τοποθετήσεις των δύο εκλε-
κτών συναδέλφων έχετε αντιληφθεί γιατί το έθεσα. Είναι ένα
θέµα πολύ ευρύτερης σηµασίας και νοµίζω ότι από τη συζήτηση
στην Ολοµέλεια της Βουλής και µε τη συµµετοχή περισσοτέρων
συναδέλφων, µπορείτε να αποκοµίσετε περισσότερες προτάσεις
που θα σας βοηθήσουν να λάβετε σωστότερες αποφάσεις.

Κύριε Υπουργέ, η ανησυχία στους συµπατριώτες µου έγκειται
στο ότι ελπίζουν πως το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη δεν
σκοπεύει να υπερασπιστεί τα δάση του νησιού µας µε τον τρόπο
που υπερασπίζεται τα κτήρια των Αθηνών, µέχρι και αυτά που
χθες πυρπολήθηκαν.

Πρέπει, επίσης, να σας πω ότι δεν εµπιστεύοµαι τις επιτροπές,
ειδικά µάλιστα όταν αυτές καλούνται να τετραγωνίσουν τον
κύκλο, όταν τους ζητάµε να επιτύχουν στόχους χωρίς παράλ-
ληλα να τους δώσουµε επαρκή µέσα, προκειµένου να κάνουν
σωστά και τη δουλειά τους. Δεν τις εµπιστεύοµαι, δηλαδή, όταν
αυτές οι επιτροπές λειτουργούν κυρίως ως άλλοθι για να δικαιο-
λογήσουµε κάποιες αποφάσεις. 

Τη λογική αυτών των αποφάσεων, δυστυχώς, την έχουµε ξα-
ναδεί, την ξέρουµε και δυστυχώς τη φοβόµαστε. Αποτελεί σήµα
κατατεθέν της µνηµονιακής κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, απόληξη
της οποίας αποτελεί και η σηµερινή κυβερνητική σύνθεση, οι ορι-
ζόντιες περικοπές και µάλιστα στα τυφλά -δεν λέω ότι ισχύει για
σας, αλλά φοβόµαστε- χωρίς καµµιά µέριµνα για την τοπική ιδι-
αιτερότητα, χωρίς καµµιά µέριµνα για τις τοπικές ανάγκες και
χωρίς κανένα  ενδιαφέρον για τις επιπτώσεις και το κόστος που
θα δηµιουργηθεί στις τοπικές µας κοινωνίες. 

Εκεί που η πραγµατικότητα απαιτεί την ακρίβεια και τη δεξιό-
τητα χειρουργού, τα θέµατα αντιµετωπίζονται και µάλιστα επι-
δεικτικά µε την τραχύτητα χασάπη. Είναι η ισοπεδωτική λογική
του «Καλλικράτη» που αφανίζει την ύπαιθρό µας. Αυτή την ισο-
πεδωτική λογική την είδαµε στην τοπική αυτοδιοίκηση, την εί-
δαµε στα σχολεία της Λέσβου, στις δηµόσιες υπηρεσίες και στα
συγκεκριµένα δύο χωριά που ανέφερα για τις πυροσβεστικές
υπηρεσίες, όπου εξαφανίστηκαν οι δηµόσιες υπηρεσίες. Ας µην
τη δούµε, κύριε Υπουργέ και στην πυρόσβεση, γιατί τότε δεν θα
µιλάµε για «Καλλικράτη», αλλά για Νέρωνα. 

Με την κατάργηση κλιµακίων της Πυροσβεστικής, οι αποµα-
κρυσµένες περιοχές και στην ουσία το κράτος λειτουργεί ως εµ-
πρηστής, γιατί δηµιουργεί εκείνες τις συνθήκες που νοµοτελιακά
θα οδηγήσουν σε µεγάλες και καταστροφικές πυρκαγιές, ιδιαί-
τερα όταν µιλάµε για αυτές τις συγκεκριµένες περιοχές, ιδιαί-
τερα όταν µιλάµε για ένα πευκόφυτο νησί, γεµάτο ελαιόδεντρα
και βεβαίως πολλές επιχειρήσεις, βιοτεχνίες, µικρές και µεγάλες
που παράγουν το ούζο το οποίο εξάγουµε. 

Στη Λέσβο πολύ απλά δεν µπορεί να καταργηθεί ένα οποιοδή-
ποτε πυροσβεστικό κλιµάκιο που αυτήν τη στιγµή λειτουργεί στο
νησί, είτε αυτό είναι στην Αγιάσο είτε στο Πλωµάρι είτε στην Καλ-
λονή. 

Κύριε Υπουργέ, αφήνονται τεράστιες περιοχές στην τύχη
τους. Χαίροµαι που µε βάση τα όσα σας έχουν πληροφορήσει,
διαβεβαιώσατε ότι δεν υπάρχει καµµία πρόθεση από την επι-
τροπή να καταργηθεί κανένα κλιµάκιο. Όµως, θα πρέπει να τα
πούµε, για να δώσετε τη διαβεβαίωση και να απαντήσετε κατη-
γορηµατικά. 

Εάν κλείσει το κλιµάκιο της Αγιάσου, για να φτάσει το πυρο-
σβεστικό όχηµα στην περιοχή, αντί για πέντε-δέκα λεπτά που
χρειάζεται όταν ο σταθµός λειτουργεί εκεί, θα πρέπει να κάνει
µία και µιάµιση ώρα µέχρι να φτάσει από τη Μυτιλήνη ή από άλλη
γειτονική περιοχή. Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι σε µια, µιάµιση
ώρα θα έχει καεί ολόκληρο το σύµπαν. Η Λέσβος µε το ιδιαίτερο
γεωγραφικό ανάγλυφο και την πλούσια βλάστηση, έχει άµεση
ανάγκη την ενδυνάµωση όλων των πυροσβεστικών κλιµακίων της
σε υλικά και επάνδρωση και βεβαίως όχι την κατάργησή τους. 

Όµως, θα ήθελα να µου επιτρέψετε από το ειδικό και το το-
πικό, να περάσουµε στο εθνικό. 

Μπορεί η Ελλάδα να έχει περισσότερους πυροσβέστες από
τον ευρωπαϊκό µέσο όρο, µπορεί να έχει περισσότερους πυρο-
σβέστες από το Βέλγιο, αλλά η Ελλάδα, κύριε Υπουργέ, δεν είναι
Βέλγιο. Δεν είναι µια ενιαία επίπεδη περιοχή. Έχει ένα τελείως
ιδιαίτερο ανάγλυφο που απαιτεί µεγάλες δυνάµεις και µεγάλη
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διασπορά δυνάµεων. Οι οριζόντιες και οι εξοµοιωτικές περικοπές
στην πυρόσβεση θα αποτελέσουν κατά την άποψή µου έγκληµα
καθοσιώσεως. 

Ελπίζω ότι η επιτροπή θα έχει επισκεφθεί και την περιοχή για
να δει και τις τοπικές ιδιαιτερότητες και ασφαλέστατα το Υπουρ-
γείο, όπως τουλάχιστον είπατε στην πρωτολογία σας, θα δείξει
αυτήν την ευαισθησία, ώστε να µη µας αφήσει ακάλυπτους σ’
αυτήν τη δύσκολη περίοδο. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Όθωνας έχει το

λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Κυρία Πρόεδρε, θέλω να διαβεβαιώσω τον κύριο συνά-
δελφο ότι τα δάση του Νοµού Λέσβου δεν έχουν καµµία
πιθανότητα να τύχουν της χθεσινοβραδινής τύχης των κτηρίων
του κέντρου της Αθήνας, εκτός αν οι κάτοικοί τους –που δεν µου
περνά καν από το µυαλό, δεν µπορώ να το διανοηθώ- στηθούν
στους δρόµους και εµποδίζουν τα πυροσβεστικά οχήµατα να
πλησιάσουν για την κατάσβεση. Εποµένως, µην ανησυχείτε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ: Να σας καλέσω να έρθετε στη Λέσβο
να δείτε πόσες ώρες χρειάζεται κάποιος για τις διαδροµές.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Θέλω όµως να πω -για να µην επαναλάβω για µια ακόµα
φορά και κουράσω τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΛΑΟΣ
να ακούσει για άλλη µία φορά αυτά που είπα- ότι η αλήθεια όµως
ή εν πάση περιπτώσει η ουσία αυτού του θέµατος είναι αυτή και
όσες φορές και να ερωτηθούµε γραπτώς ή προφορικώς, θα πρέ-
πει να επαναλάβουµε αυτό που στην πραγµατικότητα ισχύει. 

Θέλω να κρατήσετε, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, τη λέξη που
είπα. Δεν θα υπάρξει κανένας αιφνιδιασµός και όταν η διαδικασία
αυτή φτάσει στο επίπεδο της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου,
εσείς, οι άλλοι συνάδελφοι Βουλευτές από το Νοµό Λέσβου, εκ-
πρόσωποι της περιφερειακής ενότητας και του δήµου θα κά-
νουµε µία κουβέντα στο Υπουργείο, θα παρουσιαστεί η όποια
τελική πρόταση και θα συζητήσουµε επ’ αυτής. Αυτό είναι από-
λυτη δέσµευση και θέλω να µείνουµε σ’ αυτήν, κατ’ αρχάς.

Θέλω δε να σας πω, για να δείτε πόσο σχετική σηµασία έχουν
οι επεξεργασίες στο στάδιο που βρίσκονται -και µετά, απαντών-
τας και σε κάποια εύλογα ερωτήµατα που οι συνάδελφοι Κοινο-
βουλευτικοί Εκπρόσωποι του ΛΑΟΣ και του ΣΥΡΙΖΑ έθεσαν, θα
είµαι πιο αναλυτικός- αυτή η τεχνική επιτροπή τι λέει για το Νοµό
Λέσβου. Προτείνει, πράγµατι, την κατάργηση του ενός εκ των
δύο -και γι’ αυτό ήθελα να µην δηµιουργηθεί καµµία παρεξή-
γηση- πυροσβεστικού κλιµακίου και συγκεκριµένα στην Αγιάσο,
όµως αναβαθµίζει την Πυροσβεστική Υπηρεσία Μυτιλήνης από
Γ’ τάξεως σε Α’, που σηµαίνει ότι από τριάντα πέντε άτοµα προ-
σωπικό προβλέπει εξήντα πέντε…

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ: Το θέµα είναι πως θα φτάσει στα δάση …
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Σας λέω, αναβαθµίζει το πυροσβεστικό κλιµάκιο Καλλονής
από κλιµάκιο σε πυροσβεστική υπηρεσία Δ’ τάξης. Κάνει, εν
πάση περιπτώσει, µε τα κριτήρια µε τα οποία δούλεψε και τις πα-
ραµέτρους που χρησιµοποίησε, µία συνολική πρόταση που ανα-
βαθµίζει άλλες υπηρεσίες και προτείνει την κατάργηση του
συγκεκριµένου κλιµακίου, κάτι που επαναλαµβάνω είναι σε στά-
διο που δεν αξιολογεί καµµία ανησυχία και µε τη διαβεβαίωση
που σας έδωσα για την ενηµέρωση, το διάλογο και τη διαβού-
λευση µαζί σας πριν από την οποιαδήποτε απόφαση, νοµίζω ότι
πραγµατικά οποιαδήποτε περαιτέρω ανησυχία, κατά την άποψή
µου, θα ήταν υπερβολική.

Υπάρχει ένα ζήτηµα, που γι’ αυτό χαρακτήρισα εύλογα τα ερω-
τήµατα, για το πότε συγκροτήθηκε η επιτροπή. Όταν είπα ότι βρί-
σκεται η διαδικασία σε πρώιµο στάδιο αναφερόµουν σε πρώιµο
στάδιο σε σχέση µε την τελική ολοκλήρωσή της. Η επιτροπή
πράγµατι έχει ουσιαστικά τελειώσει ή τελειώνει αυτές τις µέρες
και θα υποβάλει προς τον Αρχηγό το πόρισµά της. Δεν είναι η
επιτροπή σε πρώιµο στάδιο. Κατ’ αρχάς θέλω να σας πω ότι δεν
ήταν ούτε εντολή του Υπουργείου, της πολιτικής ηγεσίας ούτε
έχει πράγµατι βάλει κάποιο πλαίσιο κατεύθυνσης. 

Η πρωτοβουλία αυτήν την οποία χαρακτήρισα θεµιτή και θε-

τική ήταν του Αρχηγείου του Πυροσβεστικού Σώµατος, λαµβά-
νοντας υπ’ όψιν ότι το Σώµα –και έχει σχέση µε διάφορους προ-
βληµατισµούς ή κριτική που αναπτύχθηκε- ενισχύεται ουσιαστικά
µε τέσσερις χιλιάδες πυροσβέστες πενταετούς θητείας και πε-
ρίπου οκτακόσιους δέκα πυροσβέστες µόνιµους αξιωµατικούς
και δόκιµους πυροσβέστες, µέσω των προκηρύξεων που είτε
ολοκληρώθηκαν είτε είναι σε εξέλιξη και ολοκληρώνονται. Ενι-
σχύεται, λοιπόν, µε προσωπικό που καλύπτει απολύτως το σύ-
νολο των οργανικών θέσεων του Πυροσβεστικού Σώµατος, θα
έλεγα, για πρώτη φορά στην ιστορία του.

Μπαίνει εύλογα το ερώτηµα πώς αυτό το προσωπικό θα κατα-
νεµηθεί σε υπηρεσίες µε µία δοµή και διάρθρωση και χωροταξική
κατανοµή που να αποδίδει το καλύτερο αποτέλεσµα. Σ’ αυτόν το
λογικό συνειρµό, σ’ αυτήν την αναγκαιότητα πήρε το αρχηγείο –
και µόνο αυτό, το επαναλαµβάνω- την πρωτοβουλία να ξεκινήσει
αυτή τη διαδικασία η οποία θα κριθεί, θα αξιολογηθεί στο αν θα
γίνει και πώς θα γίνει. 

Κύριε Κοραντή, θέλω να σας πω ότι το Πυροσβεστικό Σώµα
αυτήν τη στιγµή υφίσταται, έχει υπηρεσίες και δοµές. Κατά την
αντιπυρική περίοδο που επίκειται, αν δεν έχει ολοκληρωθεί ο
σχεδιασµός της ενδεχόµενης αναδιάρθρωσης των υπηρεσιών,
δεν σηµαίνει ότι δεν θα υπάρχει Πυροσβεστικό Σώµα και Πυρο-
σβεστική Υπηρεσία. Αν δηλαδή στο Νοµό Λέσβου οι υπηρεσίες
µείνουν όπως ήταν, ενισχυµένες µε το προσωπικό που παίρ-
νουµε, δεν σηµαίνει ότι υπάρχει κάποιο κενό στο επιχειρησιακό
σχέδιο. Αντιθέτως πιστεύω ότι η αντιπυρική περίοδος της οποίας
ο σχεδιασµός αποτελεί αντικείµενο εργώδους προετοιµασίας
του Πυροσβεστικού Σώµατος µε στόχο να είναι φέτος για όλη τη
χώρα πιο έγκαιρα ολοκληρωµένος απ’ ό,τι αντίστοιχα άλλες χρο-
νιές σε συνδυασµό µε την ενίσχυση σε προσωπικό, θα δώσει τη
δυνατότητα να είµαστε ακόµα περισσότερο αποτελεσµατικοί
απέναντι στην αντιµετώπιση των πυρκαγιών την ερχόµενη αντι-
πυρική περίοδο.

Επειδή κάνατε µία αναφορά σε σχέση µε το διαγωνισµό µίσθω-
σης των εναέριων µέσων δασοπυρόσβεσης µέσω του νατοϊκού
οργανισµού ΝΑΜSA, ειλικρινά µου κάνει ιδιαίτερη εντύπωση η
αναφορά σας ότι θα µας κοστίσει «ο κούκος αηδόνι» και να ρω-
τήσετε το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας. Κατ’ αρχάς θα διευκρινίσω
ότι η NAMSA δεν είναι ο ανάδοχος, ούτε αναλαµβάνει κάτι. Έχει
την ευθύνη της διαγωνιστικής διαδικασίας και µόνο, µας προτεί-
νει ανάδοχο και αν η προτεινόµενη σύµβαση -την οποία ο διαγω-
νισµός έκανε- κριθεί από το αρχηγείο συµφέρουσα οικονοµικά
και τεχνικά, έχει το περιθώριο να προσυπογράψει τη συγκεκρι-
µένη σύµβαση ή όχι. 

Σ’ ό,τι αφορά το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, στην
πρώτη δοκιµή αξιοποίησης αυτής της δυνατότητας αναθέτοντας
στον οργανισµό NAMSA τη διαδικασία εξεύρεσης αναδόχου
µέσω διεθνούς διαγωνισµού για τη συντήρηση των ελικοπτέρων,
στο τεχνικό και το οικονοµικό αποτέλεσµα που προέκυψε, οποι-
οδήποτε συγκριτικό στοιχείο και αν αντιπαραβάλει κανείς, δείχνει
ότι οι όροι και οι προϋποθέσεις είναι αρκετά συµφερότεροι για
το ελληνικό δηµόσιο από προηγούµενες αντίστοιχες συµβάσεις. 

Εποµένως δεν το συµµερίζοµαι κατ’ αρχάς. Ίσως σε µία ενδε-
χόµενη άλλη συζήτηση θα µας δοθεί η ευκαιρία να ανταλλάξουµε
απόψεις, αλλά εµείς δεν συµµεριζόµαστε ότι η επιλογή αυτή ενέ-
χει τέτοιους κινδύνους. Αντιθέτως πιστεύουµε ότι µπορεί να συµ-
βάλει στη µεγαλύτερη διαφάνεια, στη µεγαλύτερη ταχύτητα και
στις καλύτερες δυνατές υπηρεσίες για τη συντήρηση και για τη
µίσθωση των εναέριων µέσων του Πυροσβεστικού Σώµατος.

Θέλω να διαβεβαιώσω τον αγαπητό συνάδελφο κ. Δρίτσα,
παρ’ ότι ήταν φανερό απ’ αυτά που ήδη είπα, ότι αυτή η συζή-
τηση δεν έχει κανένα κίνητρο και καµµία στόχευση δηµοσιονοµι-
κού χαρακτήρα, γι’ αυτό ακριβώς σας είπα ότι δεν είναι κατεύ-
θυνση καν της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου ως προς το
Πυροσβεστικό Σώµα να κάνει την αναδιάρθρωση των υπηρεσιών.
Είναι πρωτοβουλία του Σώµατος, θα αξιολογηθεί πολιτικά –επι-
χειρησιακά όχι γιατί δεν είναι δική µας δουλειά- η αρτιότητα της
επεξεργασίας, καθώς και η χρονική επιλογή υλοποίησης µετά
από το διάλογο και τη συζήτηση µε τις αντίστοιχες πολιτικές και
θεσµικές εκφράσεις των τοπικών κοινωνιών.

Κλείνοντας θα ήθελα να σχολιάσω κάτι που είπε ο κ. Κοραντής
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για τη µίσθωση των εναέριων µέσων δασοπυρόσβεσης που ανέ-
φερε αν µας έχει περάσει από το µυαλό η αγορά µικρότερων και
πιο ευέλικτων µέσων.

Θέλω, µε την ευκαιρία που µου δώσατε, να µοιραστώ µαζί σας
µία διαπίστωση κι έναν προβληµατισµό σε σχέση µε αυτό το
θέµα:

Υπάρχει ένα ζήτηµα: Όταν τη δεκαετία, εντεκαετία 2000 – 2011
το ελληνικό δηµόσιο έχει πληρώσει συνολικά, αθροιστικά λίγο
πάνω από 300.000.000 ευρώ για µίσθωση ελικοπτέρων, ίσως δεν
θέλει πάρα πολλή ανάλυση το ότι θα µπορούσε να υπάρξει –και
η άποψή µου είναι ότι αυτό πρέπει να γίνει- ένα πρόγραµµα αγο-
ράς και ετήσιας µίσθωσης. Δεν είναι δική µου δουλειά αν είναι
µικρά και ευέλικτα, µεσαία, βαρέως τύπου, πόσα και τι. Από τη
στιγµή, όµως, που είναι διαπιστωµένο πως µέσα σε δέκα χρόνια
θα µπορούσαµε να είχαµε αγοράσει δεκαπέντε ελικόπτερα, να
τα έχουµε προς χρήση και ίσως και να τα διαθέτει µε αυτοδιά-
θεση σε χώρες όπως η Αυστραλία, παραδείγµατος χάριν, ή σε
χώρες της άλλης πλευράς του Ισηµερινού που δεν συµπίπτει η
δική τους αντιπυρική περίοδος µε τη δική µας, νοµίζω ότι είναι
µία λογική σκέψη, εύλογη, η οποία µας απασχολεί. Και στο
βαθµό που µας αναλογεί, θα ενηµερώσουµε ευρύτερα την Κυ-
βέρνηση, διότι για έναν τέτοιο ανάλογο προγραµµατισµό πρέπει
να αποφασίσει το Υπουργικό Συµβούλιο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου

και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα
µαθητές και µαθήτριες κι ένας εκπαιδευτικός από το 1ο Γενικό
Λύκειο Αλεξανδρούπολης 2ο Τµήµα.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Τετάρ-
της 21 Δεκεµβρίου 2011, της Πέµπτης 12 Ιανουαρίου 2012, της
Δευτέρας 16 Ιανουαρίου 2012 και της Τετάρτης 18 Ιανουαρίου
2012 κι ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς τα Πρακτικά

της Τετάρτης 21 Δεκεµβρίου 2011, της Πέµπτης 12 Ιανουαρίου
2012, της Δευτέρας 16 Ιανουαρίου 2012 και της Τετάρτης 18 Ια-
νουαρίου 2012 επικυρώθηκαν.

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της υπ’ αριθµόν
18/27-1-2012 επερωτήσεως του Ανεξάρτητου Βουλευτή κ. Σπυ-
ρίδωνος Γαληνού σύµφωνα µε το άρθρο 134, παράγραφος 2 του
Κανονισµού της Βουλής, προς τον Υπουργό Προστασίας του Πο-
λίτη, σχετικά µε τη «Διατήρηση των υπαρχόντων κλιµακίων Πυ-
ροσβεστικής στη Λέσβο». 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεσθε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.37’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο Τρίτη 14 Φεβρουαρίου 2012 και ώρα 18.00’ µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία,
σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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